
زنان معتاد؛ فراموش شدگانِ رانده شده
ارائه شده  آمار  آخرين  طبق   زندگى/ مجيد صوفى: 
مواد  با  مبارزه  پيشگيرى ستاد  فرهنگى  معاونت  توسط 
مخدر كشور، 4 ميليون و 400 هزار نفر معتاد در كشور 
شناسايى شده اند كه 28 درصد آن ها تحصيل كرده، 62 
درصد متأهل و50 درصد شاغل هستند. اعتيادى كه نه 
تحصيلات مى شناسد، نه متأهل و مجرد، نه شاغل و بيكار، 
نه زن و مرد. اما در ميان تمام اين دسته بندى ها زنان و 
دختران جوان، آسيب پذيرترند. آن ها جزو نخستين قربانيان 
معضلات و انحرافات اجتماعى به شمار مى آيند. رابطه زن 
و اعتياد براى جامعه ما تعجب برانگيز بوده و هست و آثار 
مخرب آن بر فرد و جامعه نسبت به اعتياد مردان بيشتر 
است. دلايل گرايش زنان به اعتياد، متعدد و متفاوت است. 
رشد نيافتن مهارت هاى لازم براى زندگى مى تواند دليل 
اصلى اعتياد باشد يا بالا رفتن سن ازدواج و دوردست بودن 
داشتن  و  بودن  بى هدف  آن،  دنبال  به  خانواده.  تشكيل 
حس باختن در اجتماع، ضعيف بودن در مقابل فشار گروه 
همسالان، مساعد نبودن بستر جامعه و خانواده براى بروز 
استعداد ها، لمس خشونت در خانواده و جامعه، مشكلات 
روحى و بسيارى مسائل ديگر مى توانند در بروز اين مشكل 
دخيل باشند. به هر حال در باور و پذيرش جامعه، آثار 
مخرب اعتياد زنان بر فرد، خانواده و جامعه بيشتر است؛ چرا 
كه زنان، همسران و مادرانى دلسوز هستند كه پايه و اساس 
خانواده بر محور آن هاست. ضمن اينكه نقش تربيتى آن ها 
بسيار پررنگ است و از زنان هميشه انتظار رفتارى عفيفانه 
اراده بالا و  از  مى رود. ترك اعتياد براى مردان، نشانه اى 
برگشت به جامعه و زندگى است؛ چرا كه اعتياد براى آن ها 
بيمارى به شمار مى آيد. اما متأسفانه براى زنان اين چنين 
نيست و بيشتر از بيمارى، غيراخلاقى بودن اين رفتار را 
پذيرش  كه  است  دليل  همين  به  شايد  مى دهد.  نشان 
يك زن معتاد حتى پس از ترك براى خانواده و جامعه 
سخت تر است. نپذيرفتنى كه خود دليلى است بر پنهان 
كردن صورت مسئله و ادامه پيدا كردن اعتياد و سريعتر 
ساير  زمينه ساز  زنان  در  نابودى.اعتياد  ورطه  به  رسيدن 
انحرافات نيز مى شود، به همين دليل درمان اعتياد زنان 
بسيار سخت تر و پيچيده تر است. تمام نقطه روشن پيش 
روى يك فرد معتاد، اميد به آينده اى سالم و برگشت به 
كانون گرم خانواده و جامعه است. اما بازنده اين اميدخواهى 
نيز زنان هستند؛ چرا كه اعتياد، خانواده را از آن ها دور 
مى كند و جامعه نيز پذيراى آنان نيست. مراكز تخصصى 
بسيارى براى درمان اعتياد وجود دارد كه بيشتر مراجعان 
آن ها مردان هستند. در حالى كه زنان به دليل پذيرش 
سخت جامعه و ترس از تغيير نگاه ديگران درد خود را 

كتمان كرده و براى درمان اقدام نمى كنند.
براى رسيدن به سلامت اجتماعى، نياز به اصلاح ديدگاه 
جامعه نسبت به اعتياد زنان داريم. به گونه اى كه آن ها را 
نيز بيمار بدانيم. اين اصلاح نگرش باعث مى شود راه براى 
جبران اشــتباه آن ها باز شود و با پنهان كارى و ترس از 
مطرح كردن، بيشتر در اين باتلاق فرو نروند. علاوه بر آن 
رسيدن به جامعه اى سالم نياز به تلاش مجدانه مسئولان 
دارد تا با آموزش و پيشگيرى راه را بر اين معضل بسته و 
مراكز ترك اعتياد بانوان به روز تر، فعال تر و علمى تر شوند 

و راه برگشت به زندگى براى خانم ها هموار شود.

ارتباط كاهش قدرت بويايى با «آلزايمر» 
 ترجمه/ مريم سادات كاظمى: ناتوانى 
گرفتن  اشتباه  يا  ليمو  بوى  تشخيص  در 
نشانه  مى تواند  ديگر  ميوه اى  بوى  با  آن 

زودهنگامى از ابتلا به آلزايمر باشد.
پژوهشــى كه نتايج آن در نشريه پزشكى 
نورولوژى ( Neurology) به چاپ رسيده 
حاكى از آن اســت كه از دست دادن قدرت 

بويايى يكى از علائم زودهنگام بيمارى آلزايمر اســت. اين تشخيص مى تواند 
به سرعت به روند بهبود كمك كند؛ زيرا زمانى كه حافظه تحليل رفته باشد 
معمولاً براى درمان بســيار دير است. پژوهشگران دانشگاه مك گيل كانادا در 
اين باره بررسى را روى حدود 300 سالمند با ميانگين سنى 63 سال و سابقه 
ابتلاى يكى از والدين به آلزايمر انجام دادند. از اين افراد تســت قدرت بويايى 
مانند بوى سيگار، ليمو و عطر گرفته شد. در اين مطالعه، 100 داوطلب تحت 
اندازه گيرى غلظت پروتئين هاى موجود در مايع نخاعى كه با بروز آلزايمر در 
ارتباط است، قرار گرفتند. نتايج نشان داد نشانگرهاى زيستى بيمارى آلزايمر در 
شركت كنندگانى كه مشكل بيشترى در تشخيص بو داشتند، حالت غيرعادى 
جدى تر داشت و معمولاً در اين افراد مغز در تلاش براى تشخيص بو است. به 
عنوان مثال برخى بوى ليمو را تشخيص مى دهند اما آن را بوى ميوه اى ديگر 
معرفى مى كنند. به گفته پژوهشگر دانشگاه مك گيل، اين نخستين بار است 
كه ارتباط مستقيم بين تحليل قدرت بويايى و نشانگرهاى پيشرفت بيمارى 

شناسايى شده است كه مى تواند نقطه عطفى در روند درمان به شمار آيد. 

تمرينات ورزشى در سالن و كمك به سلامت ذهنى
ترجمه/ مريم ســادات كاظمى: ورزش در سالن مى تواند احساس نشاط 
عمومى و ســلامت ذهنى را افزايش دهد. پژوهشگران دانشگاه وين اتريش 
با بررســى 1685 مطالعه درباره تأثيرات فعاليت جسمانى در سالن ورزشى 
به نتايج جالبى رسيدند. چنين تمريناتى در دوران نوجوانى روند سازگارى و 
ورود به جامعه را تسهيل كرده، مانع از انتخاب مسيرهاى اشتباه مى شود و 

اعتماد به نفس را بخصوص در دختران تقويت مى كند. 
شــركت در كلاس هاى ورزشى تأثير مثبتى بر خوشحالى و سلامت ذهنى 
بخصوص احساس سرزندگى و رضايت دارد. اين تأثيرات در مقايسه با فعاليت 
ورزشى شخصى بسيار ملموس تر اســت و همه گروه هاى سنى را در برمى 
گيرد، تعاملات اجتماعى و توانايى هاى شــناختى را بهبود بخشيده و حتى 

مى تواند از زوال عقل نيز پيشگيرى كند.

سالم جامعه 

سلامت كلينيك 

فناورىمحيط زيست

ايسنا: كيهان نوردان روسى طى يك پياده روى فضايى، نخستين ماهواره تمام چاپى 
دنيا را در فضا رهاكردند. به گزارش ديلى ميل، دو فضانورد روسى پنج نانوماهواره  را 
از ايستگاه فضايى بين المللى رها كردند در حالى كه محفظه خارجى و بسته  باترى 

نخستين ماهواره با استفاده از يك چاپگر سه بعدى توليد شده بودند.
هدف از ســاخت اين ماهواره، بررسى تحمل محيط فضا توسط يك ماهواره 
مجهز به قطعات چاپ سه بعدى اعلام شد. اين ماهواره مجهز به ابزار الكترونيكى 
معمولى اســت و با زبان هاى مختلف با زمينيان ارتباط برقرار مى كند. سامانه 
مزبور در واقع توســط دانشجويان دانشگاه پلى تكنيك تومسك در صربستان 
ساخته شده اســت. ماهواره هاى ديگرى كه روز پنج شنبه توسط فضانوردان 

روسى از ايستگاه فضايى بين المللى رها و وارد مدار زمين شدند، داراى قطعات فضايى معمولى بوده و هر يك فقط 4,5 تا 10,8 
كيلوگرم وزن دارند. انتظار مى رود اين ماهواره ها پنج تا شش ماه در مدار زمين باشند.

پرتاب نخستين ماهواره چاپى از ايستگاه فضايى بين المللى
 

زندگى: مديركل دفتر حيات وحش و آبزيان آبهاى داخلى سازمان حفاظت محيط 
زيست از تدوين سند امداد و نجات حيات وحش كشور به عنوان گامى در جهت نجات 
و كاهش تلفات گونه هاى جانورى در معرض تهديد خبر داد. به گزارش پايگاه اطلاع 
رسانى محيط زيست، مجيد خرازيان مقدم گفت: گونه هاى جانورى در حيات وحش 
همواره در معرض خطرات متعدد از جمله حوادث جاده اى، تله گذارى و بيمارى هاى 
ناشى از فعاليت هاى غيرمجاز هستند بنابراين موضوع ساماندهى امداد و نجات حيات 
وحش به عنوان يكى از برنامه هاى مهم دفتر حيات وحش و آبزيان آبهاى داخلى طى 
سال گذشته پيشنهاد و پس از موافقت معاونت محيط زيست طبيعى و تنوع زيستى 

سازمان، مورد پيگيرى قرار گرفت.
وى همچنين از تشكيل كميته امداد و نجات حيات وحش كشور متشكل از نمايندگان منتخب تعدادى از گروه هاى مردم نهاد و 

برگزارى جلسات متعدد در اين زمينه خبر داد.

تدوين سند راهبردى امداد و نجات حيات وحش

 زندگى/ عباســعلى سپاهى 
يونسى   يكــى از معضلاتى كه 
در اين ســال ها در حوزه محيط 
زيســت و البته گاهى مســائل امنيتى با آن 
روبه رو بوده ايم، مسئله حمل سلاح در كشور 
است. ســلاح هايى كه با تعداد بسيار زياد و با 
مجوزهاى نادرست و بى ضابطه در دست مردم 
اســت و براحتى از جايى به جايى و از شهرى 
به شــهر ديگر حمل مى شــود و براى مردم، 
محيط   زيســت و محيط   بانان خطر و دردسر

 مى آفريند.
در اين باره معاون يگان حفاظت محيط زيست 
كشــور در گفت و گو با خبرنــگار ما مى گويد: 
آمار غيررســمى، خبر از وجــود يك ميليون 
تا يك ميليون و 200 هزار اســلحه در دست 
مــردم مى دهد. منوچهر فلاحــى با بيان اين 
نكته به بهانه حمله افراد ناشناس به «منصور 
احمــدى» محيط  بــان اداره حفاظت محيط 
زيست اميديه خوزستان، مى افزايد: بايد پرسيد 
اين مقدار سلاح در دست مردم چه مى كند و 
چه كاربردى دارد؛ چون قطعاً بســيارى از اين 
سلاح ها غيرمجاز هستند و البته اين پرسش 
هم مطرح مى شود كه آيا سلاح هاى متخلفانى 
كه ما به دادســراها معرفــى مى كنيم، ضبط 

مى شود؟

  معضل جدى سلاح هاى بى شمار 
وى تصريح مى كند: اين تعداد سلاحى كه در 
كشور وجود دارد به معضلى جدى براى محيط 
زيست تبديل شــده و بايد براى آن ها فكرى 

اساسى بشود.
معاون يگان حفاظت محيط زيست خاطرنشان 
مى كند: چند سال پيش فراخوانى منتشر و طى 
آن از افراد خواسته شد كه مى توانند براى سلاح 

بدون مجوز خود در يك بازه چند ماهه مجوز 
دريافت كنند كه شكل قانونى داشته باشد و در 
همان ايام خيلى ها از فرصت استفاده كردند و 
سلاحى تهيه كردند و مجوز هم دريافت كردند 

و با اين اقدام تعداد سلاح ها هم بيشتر شد!
وى در ادامه با بيان اينكه قانون به هر فرد اجازه 
داده است تا 3 ســلاح با كاركردهاى مختلف 
گلوله زنى، ساچمه زنى و خفيف داشته باشد، 
تصريح مى كند: اين باعث شده است تا دست 
افراد باز باشــد و در برخى خانواده ها كه اهل 
ســلاح و شكار هســتند همزمان چند سلاح 

وجود داشته باشد.

  پروانه حمل ســلاح بايــد «پروانه 
نگهدارى» بشود 

وى با طرح اين پرسش كه ضرورت وجود اين 
همه سلاح در دســت مردم چيست، تصريح 
مى كند: بعضى ها بحث شكار و صيد را مطرح 
مى كنند و از شكار دفاع مى كنند و ناچار بايد 

ســلاح هم وجود داشته باشد، اما اين موضوع 
بايد از جنبه هاى مختلف بررســى شود و بعد 
مردم ســلاح داشته باشــند. در حال حاضر 
قانون به فرد پروانه حمل سلاح مى دهد و فرد 
مى تواند هر جا برود سلاحش را هم با خودش 
ببرد در صورتى كه نبايد شاهد اين اتفاق باشيم 
و نبايد وجود پروانه باعث شــود كه شكارچى 
بتواند سلاح خود را هر جا خواست حمل كند.

وى در ادامه با بيان اينكه پروانه هايى كه صادر 
مى شود بايد تنها پروانه نگهدارى سلاح باشد و 
نه حمل سلاح تأكيد مى كند: وقتى قرار است 
سلاحى از شهرى به شهر ديگرى و يا از استانى 
به استان ديگرى منتقل شــود بايد جداگانه 

پروانه حمل صادر شود.
وى در توضيح بيشــتر درباره اين پيشــنهاد 
مى گويد: اگر اين اتفاق قانون شود وقتى فردى 
با سلاح خود از استانى به استانى ديگر مى رود 
در صورت انجام تخلف، قانون مى تواند به اين 
اســتناد كند كه فرد با علم به اينكه قرار بوده 

است تخلفى را انجام بدهد، سلاح را جا به جا 
كــرده و از طرفى به دليل وجود يك پروســه 
ادارى، انگيزه جا به جايى و حمل ســلاح هم 

كمتر مى شود.

تبرئه  براحتى  متخلف  شكارچى    چرا 
مى شود؟ 

وى با اشــاره به اينكه با اين قانون، آمار دقيق 
ســلاح هايى كه در كشور وجود دارد تا حدود 
زيادى روشــن مى شــود و ما اطلاع مى يابيم 
فردى كه ســلاحى دارد با سلاحش كجا رفته 
اســت و چه كرده اســت، مى افزايد: جداى از 
اين موارد در حال حاضر مشــكل اينجاســت 
كه اگر مأمور ما فردى را اســلحه به دست در 
منطقه اى دســتگير كند وقتى به صدور حكم 
مى رســد، برخى قضات با طــرح اين موضوع 
كه فرد هنوز حيوانى را شــكار نكرده اســت 
او را تبرئــه مى كنند و ترس فــرد هم از بين 
مى رود و راه براى تخلف بيشتر باز مى شود در 
صورتى كه مأمور ما پيشــگيرى كرده است و 
قبل از شليك به حيوان، شكارچى را دستگير 

مى كند.
 وى خاطر نشــان مى كند: «حمله اى كه به 
محيط بان احمدى انجام شد با يك كلاشينكف 
انجام شد و اين ماجرا را جدى تر مى كند؛ چون 
اين سلاح يك اسلحه نظامى است نه اسلحه اى 
براى شكار و اين نشان مى دهد كه سلاح غير 

مجاز هم زياد داريم.»
معاون يگان حفاظت محيط زيســت در پايان 
گفته هــاى خود تأكيــد كــرد: «در مواردى 
شــكارچى به خاطر تخلفى كه كرده اســت، 
دستگير شده است اما با سپردن وثيقه اى آزاد 
و دوباره تخلف كرده است و اين نشان مى دهد 

بايد جدى تر با اين افراد برخورد شود.»

معاون يگان حفاظت محيط زيست كشور در گفت و گو با قدس عنوان كرد

بلاتكليفى يك ميليون سلاحِ در دست مردم

از اهداى جايزه به شهيد حججى
 تا انتقاد شديد جمشيد مشايخى در جشن منتقدان

حاشيه  ها
 پررنگ تر از متن 
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جبارى بعد از باخت به سايپا
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فرهنگ

محمد حسین  فارس: 
از  مهــدوی)م. مؤید( 
اشعار  انتشــار گزیده 
و تازه تریــن مجموعه 
شعر سپید خود خبر 
داد. وی گفــت: کمی 
در منزل به نوشــتن 
می پردازم و گاهی به روند درمان پس از پرتودرمانی 
ادامه می دهم. مؤید ضمن اشاره به تازه ترین مجموعه 
شعر خود ابراز داشت: »ساعت هنوز گل سرخ است« 
عنوان این مجموعه سپید است که به زودی ازسوی 
انتشــارات »بامداد نو« چاپ خواهد شــد. مهدوی 
همچنین از چاپ دوم مجموعه شــعر »بی خوانش 
پرندگان« اشاره کرد و توضیح داد: چاپ دوم این اثر 
ازسوی داستان سرا منتشر می شود. وی گفت: تمامی 
مجموعه های من در دو مجلد ازسوی نشر ایلیا  با نام 

»کارای شعری« منتشر خواهد شد. 

انتشار کتاب جدید »م. مؤید«
مهــر: علی محمــد 
مدیرعامــل  مــؤدب 
شهرستان ادب گفت: 
مؤثر  می خواهیم  اگر 
باشیم، باید چهره های 
مؤثــر را بشناســیم. 
این کــه عطار، مولوی 
و ســنایی چه  کســانی بودند. به عقیدۀ من عطار و 
مولوی در کار ادبی جریان ســاز بودند. افراد مؤثر را 
دریابید؛ حتی آن ها که در نظامی گری یا مثلاً ورزش 
درجه یک هســتند. آدم جریان ســاز نق نمی زند، 
عیب جویی نمی کند و به مردم برچسب نمی زند و 

پدیده ها را با تحلیل می شناسد و نه با برچسب ها.
وی با بیان این که شاعر برای تمایز باید خلاق باشد، 
گفت: نگاه نو به پدیده هــای مختلف در خلاقیت 
بســیار مهم است و باید ازمنظر غیرمعمولی و غیر 

رایج به اتفاقات نگاه کرد تا به خلاقیت رسید. 

آدم جریان ساز نق نمی زند

کوتاه و خواندنی

فارس: حجت الاسلام علیرضا سلیمی عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
شورای اسلامی، درخصوص ورود مجلس به بحث استعفای حجت الاسلام محمدیان 
رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها، گفت: این مسئله که موضوع 
مهمی هم هســت، ان شاءالله بعد از تمام شــدن بررسی صلاحیت کابینه به صورت 
جدی پیگیری خواهد شد. وی ادامه داد: اخیراً این موضوع در کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس موردبحث قرار گرفت و قرار شد جلسه ای با آقای نوبخت گذاشته 
شــود و این مسئله مورد بررسی قرار گیرد. سلیمی تصریح کرد: این که رئیس نهاد 
نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها اعلام کند به دلیل عدم پرداخت بودجه 
توسط دولت می خواهد استعفا دهد، دغدغه مهمی را ایجاده کرده است و ان شاءالله 

هرچه زودتر بتوانیم این مسئله را در مجلس پیگیری کنیم.
این نماینده مجلس تأکید کرد: از آقای محمدیان هم دعوت می کنیم در کمیسیون 
حاضر شــده و مشکلاتی که باعث شــده چنین تصمیمی بگیرد را مطرح کند تا 

ان شاءالله به نتیجه مثبتی در این خصوص برسیم.

دانشگاه

استعفای رئیس نهاد 
پیگیری خواهد شد

ایسنا: علی اصغر شیرزادی داستان نویس درباره تبِ  نوشتن و نویسنده شدن، گفت: 
به نظرِ بسیاری از جوانان، ساده ترین راه  برای چهره شدن و آوازه ای به دست  آوردن، 
نویسنده شدن است. با این نگاه شروع به نوشتن می کنند و اغلب نوشته هایشان بسیار 
سطحی است. او با بیان این که داشتن غریزه نیرومند شرط لازم برای نویسنده شدن 
است، تأکید کرد: بسیاری از جوانان به این موضوع توجه ندارند. البته داشتن غریزه 
برای نوشتن شرط لازم اســت، اما کافی نیست. جوانان باید مطالعه زیادی داشته 
باشند و سعی کنند ادبیات معاصر کشور خود و جهان را بشناسند. این داستان نویس 
با بیان این که نوشــته هایی را که در فضای مجازی منتشر می شود، می توان نوعی 
تخلیه روانی دانست، گفت: بیشتر داستان هایی که در فضای مجازی می خوانیم نشان 
از سهل انگاری و شتاب زدگی دارند که با نثر و زبانی آشفته، شلخته و حتی با غلط های 
دیکته ای منتشر می شود. این موضوع با توجه به مجموعه ای از واقعیت های سیاسی، 
اجتماعی و فرهنگی به نظرم نوعی تخلیه روانی است؛ تخلیه روانی  به این معنا که 

نوعی مکانیزم جبرانِ ناکامی های ناگزیری است که در جامعه ما وجود دارد.

ادبیات

داستان های فضای 
مجازی، سطحی است

خوانش

و در این نزدیکی

شعری در توصیف تنهایی
خوانش شعری از الینا نریمان

 حمیدرضا شكارسري 
»با هر شلیک/ یک نفر از ما کم می شد/ و تنهایی مان بیشتر«*

انسان اساســاً موجود تنهایی اســت. او در کائنات، تنها موجود ناطق 
ذی شعور اندیشمند است و هنوز علی رغم تمام شایعات، هیچ هماوردی 

در خارج از این کره خاکی ندارد!
این موجود ترحم برانگیز خود را در انواع حد و مرزها هم متوقف و زندانی 
ساخته است. قاره ها، کشــورها، شهرها، خیابان ها و خانه ها هم همگی 
نام گذاری شده اند تا او را از دیگری جدا کنند. راستی چرا انسان این قدر 
دنبال پروژه تنهاسازی خود می دود و همزمان این قدر از تنهایی می نالد؟

ازســویی تنهایــی اقتدارزاســت )یاد حاکــم ســرزمین خالی قصه 
»شازده کوچولو« از »آنتوان دوسنت اگزوپری« می افتم!( و ازسوی دیگر 
ترس آور. آن اقتدار شوق برانگیز است و این ترس نگران کننده. انسان در 

این برزخ و موقعیت پارادکسیکال دست وپا می زند.
شــعر »الینا نریمان« نمایش این برزخ است. شلیکی که باعث اقتدار ما 
می شــود، همزمان تنهاترمان می کند. تقابل کم و بیشتر در این متن، 

موقعیت برزخی و پاردکسیکال شعر را ترسیم می کند.
ظرافت این شــعر آنجا معلوم می شــود که مرگ هر انســان در جنگ 
تنهایمــان نمی کند، بلکه تنهاترمان می کند. »نریمان« می گوید که ما 
اساســاً تنهاییم و متأسفانه خود با جنگ و کشتار بر تنهایی مان اضافه 
می کنیم. این شعر بی طرف اســت، اما لحن کشدار و اندوهبار شعر در 
بطن خود اعتراض و صلح جویی شاعر را نیز منتقل می کند؛ لحنی که با 

توالی مصوت های بلند ایجاد می شود.
»ما« در این شــعر نماینده نوع انسانی اســت. پس متن رنگ وبویی از 
تماشــایی کلی و ذهنی گرا و در نتیجه رگ و ریشــه ای در سنت دارد. 
»نریمان« از جایگاهی مســتقر در ســنت به نقد موجودیت انسان در 
جهان مدرن نشسته است و نه مثلاً نقد تمسخرآمیز این جهان از جایگاه 
پسامدرن. در انتها آرزو می کنم »الینا نریمان« در نگارش مجدد این شعر، 
فعل ماضی سطر دوم )می شد( را به حالت مضارع تغییر دهد. مگر جنگ 
و کشتار و تنهایی انسان تنها در گذشته بوده؟ مگر جهان معاصر همچنان 

از شقاوت و بی کسی بشر رنج نمی برد؟
*کم کم چروک های صورتم را می شمارم/ الینا نریمان/ مروارید/1395/ 

صفحه 30.

می  خروشید از نگاهت اقتدار
 علی قدیری ابیانه  

تقدیم به شهید محسن حججي

عطر اخلاص تو عالم گیر شد
گوشه ای از کربلا تصویر شد

گرچه شمری بار دیگر شد پدید
باز هم خون، برتر از شمشیر شد

می  خروشید از نگاهت اقتدار
زین صلابت دشمنت تحقیر شد
حاجیان زلف خود اهدا می  کنند

عاشقان را بذل سر، تقصیر شد
شام هجرانت سحر شد عاقبت
با گلویت خنجری درگیر شد

لحظه وصلي سراسر شور و عشق
در کدامین شب چنین تقدیر شد؟

مدعي پنداشت راهت شد تمام
راه و رسمت در جهان تکثیر شد

این که هر جا قطعه اي از نینواست
روز عاشوراي تو تفسیر شد

عکس تو در قاب جان ها جاگرفت
قلب هاي مرده هم تسخیر شد

اي شفیع روز محشر! اي شهید!
دست ما بردامنت زنجیر شد
یار غایب را سلام از ما رسان

نوبت دیدار یاران دیر شد

وزارت علوم در مهم ترین دوره فعالیتش با سرپرست اداره خواهد شد

وزارتخانه بی وزیر در آستانه سال تحصیلی جدید 
 فرهنــگ/ زهره کهندل  ســاعت 9 و نیم 
شــب 16 مردادماه بود که وزیر علوم پیشنهادی 
دولت دوازدهم طی تماس تلفنی، انصراف خود را 
از همراهی در کابینه دولت اعلام کرد و این یعنی 
یک روز قبل از اعلام فهرست وزرای پیشنهادی، 
جای وزیر علوم خالــی ماند. علی خاکی صدیق 
که عهده دار ریاســت دانشــگاه صنعتی خواجه 
نصیرالدین است، با این انصراف صندلی هدایت 
یکی از مهم ترین وزارتخانه های کشورمان را خالی 
گذاشت تا چشم جمعیت چندمیلیونی استادان، 
پژوهشگران و دانشــجویان به اعلام نامی  دیگر 
باشــد. اگرچه نام های دیگری در حد گمانه زنی 
در رسانه ها مطرح شد، اما رئیس جمهور را مجاب 
نکرد که به جای خاکی صدیق، نام نفر دیگری را به 

فهرست کابینه پیشنهادی اضافه کند. 
براساس آنچه محمد فرهادی، وزیر علوم تحقیقات 
و فنــاوری اعلام کرده، به احتمــال زیاد یکی از 
مسئولان تراز اول وزارت علوم، گزینه سرپرستی 
این وزارتخانه اســت. اگرچه هنوز گزینه نهایی 
مشخص نیست، اما به احتمال زیاد فردی از میان 
معاونان و مدیران این وزارت خانه برای سرپرستی 
انتخاب خواهد شد تا در فرصتی مناسب، گزینه 
این وزارت خانه به مجلس معرفی  شود؛ گزینه ای 
که در دوره قبل، گرفتن رأی اعتمادش از مجلس 
دهم، آسان نبود. پرســش این است که هدایت 
وزارت علوم در آســتانه ســال تحصیلی جدید 
توسط یک سرپرست، تبعاتی برای این وزارتخانه 
خواهد داشت یا کشتی آموزش عالی کشورمان، 

راه خودش را طی می کند؟ 

 وزارتخانه ای که رکورد سرپرستی را زد 
دکتر عبدالرحیــم نوه ابراهیــم، مدیرکل دفتر 
برنامه ریزي آموزش عالي وزارتخانه در این باره به 
خبرنگار ما می گوید: هنوز که وزیر علوم سرجایش 
هست و هیچ وقفه ای در برنامه های وزارت علوم 
رخ نخواهد داد، سرپرســت بعدی هم که بیاید، 
حتی اگر خود آقای دکتر فرهادی باشــد، کار را 
دنبــال می کند و معمولاً در دوران سرپرســتی 
هم معاونان تغییر نمی کنند. به گفته او کارهای 

وزارتخانه همچون گذشته پیش می رود و وقفه ای 
هم نخواهد داشت و سال تحصیلی جدید هم مثل 

سال های قبل به خوبی آغاز خواهد شد.
این مقام مسئول درباره این که سرپرست، قدرت 
اجرایی و اختیــارات وزیر را ندارد و این موضوع، 
مشکل یا وقفه ای در برنامه های وزارتخانه ایجاد 
نمی کند؟ می گوید: خوشــبختانه وزارت علوم، 
سرپرستی را در همین دولت تجربه کرده است. 
مثلاً در دوره ای سرپرستی وزارتخانه برعهده دکتر 
نجفی بود، آیین نامه تصویب کردیم، شوراها مرتب 

تشکیل می شد و هیچ مشکلی نداشتیم.
به بــاور نوه ابراهیــم، بلوغ فکــری و علمی  در 
وزارت علوم آن قدر بالاســت که امور جاری آن 
تابع مسائل سیاسی نباشــد. او می افزاید: بخش 
عمده ای از کارهای وزارتخانه به صورت شــورایی 
در کمیســیون ها انجــام می گیــرد و در مدت 

سرپرستی هم چنین خواهد شــد. برای وزارت 
علــوم هر سرپرســتی را بگذارند، قطعاً کســی 
خواهد بود که به مســائل آمــوزش عالی به ویژه 
دانشــگاه ها، آشناســت. فردی که ناآشنا باشد، 
نمی آید مسئولیت سنگینی همچون وزارت علوم 

را که فعالیت هایش در ســطح کشــور گسترده 
است، قبول کند. بنابراین هرکسی که برای دوران 
سرپرستی منصوب شود، قطعاً کارها را با نظرات 
کارشناسی معاونین و مدیران وزارتخانه هماهنگ 

می کند و امیدواریم کارها به خوبی پیش برود.
وی تأکید می کند: ما درطول ماه های گذشــته 
برای سال تحصیلی جدید برنامه ریزی کردیم و 
تدارکات آن دیده شده است. دیگر نیازی نیست 
که برای یک ماه دیگر که شــروع سال تحصیلی 
است، تصمیم خاصی گرفته شــود. برنامه ها از 
ماه ها قبل تدارک دیده شده و آمادگی کامل برای 
ورود به سال تحصیلی جدید وجود دارد، سازمان 
سنجش، معاونت آموزشــی، معاونت پژوهشی، 
معاونت دانشجویی و تمام بخش های وزارتخانه، 
کارهایشــان را برنامه ریــزی کرده اند و برنامه ها 

به خوبی پیش می رود.

 بهتر بود وزیر معرفی می شد
دکتر حســن مســلمی نائینی، اســتاد دانشگاه 
تربیت مــدرس تهــران در این بــاره می گوید: از 
آنجاکه افراد خوب و زبده و مجرب در وزارت علوم 
بودند، بهتر بود که یک وزیر معرفی می شد، الان 
هم که وزیر معرفی نشــده، به نظر نمی رسد که 
تغییر خاصی در وزارت علوم اتفاق بیفتد، چون 
سرپرست هم مسئولیت های وزیر را برعهده دارد 
و همان نقش را خواهد داشت، اما در جابه جایی 
افراد، دستش بسته اســت. اگرچه بعید به نظر 
می رسد که جابه جایی در سطح معاونان و مدیران 
وزارتخانه اتفاق بیفتد. وی ادامه می دهد: بهتر بود 
وزیر پیشــنهادی معرفی می شد، اما چون دولت 
قبل، راهش را دارد ادامه می دهد، وزیر جدید هم 
معرفی شود چندان تغییری در سیاست های کلی 
وزارتخانه رخ نخواهــد داد. به همین دلیل اداره 
وزارتخانه با سرپرســت چندان مشکلی را ایجاد 

نمی کند، حتی در آستانه سال تحصیلی جدید. 
مسلمی نائینی که در دولت دهم، مدیرکل بورس 
دانشجویان وزارت علوم بود، درباره انتظاراتش از 
وزیر علوم دولت دوازدهم خاطرنشــان می کند: 
وزیر باید از مسائل سیاسی پرهیز کند. متأسفانه 
مسائل سیاسی در دوره قبل موجب رکود علمی  
در دانشــگاه ها شــد، بنابراین وزیر علوم دولت 
دوازدهم همه همت خودش را  باید روی مسائل 
علمی  متمرکز کند. او یادآور می شــود: مسئله 
معیشت استادان دانشگاه هم بسیار مهم است. ما 
که استاد تمام دانشگاه هستیم، مشکل معیشتی 
جدی نداریم، اما اســتادان جدیدی که با مرتبه 
اســتادیاری وارد دانشگاه می شوند، مشکل حاد 
معیشــتی و رفاهی دارند و با حقوق سه میلیون 
تومان برای یک اســتاد دانشــگاه، نمی توان در 
تهــران زندگی کرد. به گفته مســلمی، برخی از 
اســتادان جوان به دلیل حقوق پایین از دانشگاه 
بیرون آمده اند. حتی اســتادان جوان ما با مزایا و 
حقوق بیشتر به کشورهای حاشیه خلیج فارس 
همچون عمان رفته اند، با این که خودشان دوست 
ندارند که بروند، اما فشارهای معیشتی، آن ها را 

مجبور به رفتن می کند.

آنچه می خوانید

سرپرســت هم مســئولیت های 
وزیــر را برعهــده دارد و همــان 
نقــش را خواهد داشــت، اما در 
جابه جایی افراد، دســتش بسته 
است. اگرچه بعید به نظر می رسد 
که جابه جایی در ســطح معاونان و 

مدیران وزارتخانه اتفاق بیفتد

امیرمســعود  فارس: 
درخصوص  شهرام نیا 
آغــــاز برگــــزاری 
نمایشگاه های کتــاب 
اســتانی گفــت: بــا 
هماهنــگی هــــای 
صورت گرفته، برگزاری 
نمایشــگاه های کتاب اســتانی از ماه شهریور آغاز 
می شود. براســاس برنامه ریزی های به عمل آمده 3 
نمایشگاه کتاب استانی در شهریور برگزار می شود. 
البرز، آذربایجان غربی و لرســتان از اســتان هایی 
هستند که در شهریور و ابتدای مهر میزبان نمایشگاه  
کتاب هســتند. مدیرعامل مؤسسه نمایشگاه های 
فرهنگی ایــران درخصوص ثبت نام ناشــران برای 
شرکت در این نمایشــگاه ها گفت: ناشران سراسر 
کشور می توانند از 28 مرداد تا 8 شهریور به سامانه 

الکترونیکی مؤسسه مراجعه و ثبت نام نمایند.

نمایشگاه های استانی از شهریور
باشگاه خبـرنگاران 
جوان: قائم مقام وزیر 
علوم گفت: سرپرست 
توســط  علوم  وزارت 
رئیس جمهــور بعد از 
اعتماد  بررســی رأی 
پیشــنهادی  وزرای 
مشــخص خواهد شد. محمدســعید تسلیمی در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: در جلسه هیئت دولت 
تصمیمی درخصوص سرپرســتی وزیر علوم انجام 
نشده و انتخاب تصدی این وزارتخانه با نظر نهایی 
شخص رئیس جمهور تعیین می شود. وی بیان کرد: 
تعیین سرپرست وزارت علوم بعد از رأی اعتماد سایر 

وزرا انجام می شود. 
قائم مقام وزیر علوم گفت: برای سرپرســتی وزارت 
علوم همه گزینه ها ازجمله وزیــر فعلی را درحال 

بررسی هستیم. 

سرپرست وزارت مشخص نیست 
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هــنر

هنر: امیرحســــین 
رســـتمی گفت: من 
خود را بچه تلویزیون 
می دانــم و بـــه آن 
مدیونم و فکر می کنم 
که حــدود ٩٠درصد 
از هنرمندان نیز خود 

را مدیون تلویزیون می دانند. رستمی که میهمان 
برنامه باغ فیروزه ای شــبکه پنج بود، در سخنانی 
گفت: سریال لیسانســه ها از ابتدا قرار بود در ٦٠ 
قسمت متوالی ساخته شــود و پس آن همه این 
قســمت ها به صورت متوالی روانه آنتن شــود، اما 
به نظر مدیران تلویزیــون همان موقع که درحال 
تصویربرداری بودیم، پخش آغاز شد و از یک جایی 
به بعد بازهم مدیران از سروش صحت خواستند که 
یک پایان بندی موقت برای ســریال نوشته شود و 

فصل دوم آن با فاصله پخش شود. 

هنرمندان مدیون تلویزیونند
خبرنگاران  باشگاه 
جوان: عبدالحســن 
کارگــردان  برزیــده 
سینمای ایران گفت: 
فعلاً که درگیر مراحل 
فنی سریال »پرواز در 
ارتفاع صفر« هستیم و 

به دلیل حساسیت بالای آن برای رسیدن به کیفیت 
دلخــواه، فعلاً کار دیگری را آغاز نخواهم کرد. وی 
افزود: هر دو اثر »سه تاک« و »آریو« آماده ساخت 
است و احتمالا »سه تاک« گزینه اول خواهد بود، 
اما هنوز چیزی قطعی نیست. شایان ذکر است فیلم 
سینمایی »آریو« کاری خانوادگی است که موضوع 
و فضای جنگ دارد و لوکیشن های آن جنوب ایران 
خواهد بود. همچنین لوکیشن های فیلم »سه تاک« 
در شمال ایران و تهران خواهد بود و به موضوعی 

سیاسی می پردازد.

درگیر مراحل فنی هستم
ایلنا: بهزاد غریب پور 
نمایش  کارگـــردان 
عروســکی خیــــام 
گفت: خیلی ها از من 
چرا  که  می پرســند 
کار تو شبیه اپراهای 
من  نیســت؟  غربی 

اپرای مکبث را هم کارگردانی کردم؛ اپرای مکبث 
خواننده های قدری دارد و با این که تماشاگر ما زبان 
نمی دانست، اما می توانستند انتقال عواطف کنند. 
اما تفاوت بین خواننــده اپرای ایرانی با غربی این 
اســت که اگر به خواننده ایرانی فرصت و امکانات 
داده شــود، ظرف شش ماه تا یک ســال می تواند 
بــا پیگیری که می کند مثل یــک خواننده غربی 
بخواند، اما اگر ٦٠ ســال به خواننده غربی فرصت 
دهید نمی تواند ردیف های آوازی ایرانی را بخواند، 

محال است. 

غربی ها نمی توانند ایرانی بخوانند
فارس: مدیـــر گروه 
فیلم و سریال شبکه 
پنج سیـــما از چند 
پروژه کـــه این روزها 
درحال پیـش تولیدند 
و بــه زودی جلــوی 
می رونــد،  دوربیــن 

ســخن گفت. غلامرضا الماســی گفت: ســریال 
»زندگــی از نو« که قــرار بود مهدی شــفیعی 
تهیه کنندگی آن را برعهده داشته باشد، به زودی 
به کارگردانــی کاوه سجادی حســینی به تولید 
خواهد رســید. مدیر گروه فیلم و ســریال شبکه 
پنج سیما همچنین درباره سریال »پاهای بی قرار« 
که منوچهر هــادی کارگردانی آن را برعهده دارد، 
توضیح داد: این سریال هم اکنون مراحل پیش تولید 
خود را می گذراند و به زودی کلید می خورد. تا پایان 

این ماه پیش تولید پایان می یابد. 

سرنوشت تولید چند سریال جدید 

چهره - خبر

ایسنا: محمد مسلمی، کارگردان برنامه تلویزیونی »فیتیله« از آغاز فصل جدید این 
برنامه بــرای تلویزیون به همراه تغییرات در محتوا و شــکل ظاهری خبر داد و در 
عین حال از نبود افراد متخصص در حوزه کودک انتقاد و اظهار کرد که با نبود نگاه 
جــدی به این حوزه، مرگ کار کودک نزدیک تر می شــود. این کارگردان ادامه داد: 
رویکرد سری جدید برنامه »فیتیله« موضوع سلامت، بهداشت شخصی، اجتماعی و 
روحی است.  مسلمی گفت: سری جدید »فیتیله« در ۵٠ قسمت ٦٠ دقیقه ای تولید 
خواهد شد و در آن تلاش می شود ازلحاظ محتوا و متن قوی تر باشیم و با آیتم ها و 
فضاهای جدید تلاش می کنیم متفاوت تر از سری قبل و با ساختار جدیدی به روی 
آنتن برویم. این کارگردان همچنین از آموزش مسائل ایمنی جنسی و امنیت شخصی 
کودکان در سری جدید برنامه »فیتیله« خبر داد و گفت:  در این سری از برنامه قرار 
است آموزش مسائل ایمنی جنسی و امنیت شخصی را برای کودکان ارائه دهیم. این 
کارگردان یادآور شد: ما همچنان دچار سردرگمی هستیم و این بی انگیزگی روز به روز 

بیشتر خواهد شد؛ چراکه هیچ حمایتی از برنامه های حوزه کودک نمی شود.

تلویزیون

آغاز فصل جدید 
»فیتیله ای«ها

هنر: برنامه تلویزیونی »چشم شب روشن« به بررسی مسائل مربوط به پخش فیلم 
و مافیای آن پرداخت. غلامرضا موسوی، تهیه کننده سینمای ایران در این برنامه 
گفت: ما با توجه به این که پاک ترین و شریف ترین بخش سینما را در دنیا داریم، 
باید بتوانیم در خارج از کشور تماشاچی به آثار خود جذب کنیم. موسوی در رابطه 
با مافیای سینمای ایران گفت: به نظر من برخی از افرادی که به مافیا اشاره می کنند، 

نمی دانند مافیا چیست.
در ادامه مرتضی شایسته، تهیه کننده »بوتیک« درباره اوضاع کنونی سینمای ایران 
گفت: با توجه به فروش خوب فیلم ها در ســال ٩۵ و ٩٦، سینمای ایران روزهای 
خوبی را پشت ســر گذاشــته و حال خوبی دارد و از سال ٩۲ تاکنون روند فروش 
فیلم ها رو به صعود بوده است. ازلحاظ کیفی حال سینمای ایران با توجه به ساخت 
فیلم در ژانرهای مختلف خوب است و موانع کمتری برای فیلم سازان وجود دارد. 
همچنین شایســته درباره وضعیت نمایش فیلم ها و مافیای آن ها گفت: امسال ۲ 
فیلم در عید داشتم که حدود ۴٠ میلیارد فروخت و این دلیلی بر وجود مافیا نیست.

سینما

در سینمای ایران 
مافیا وجود ندارد!

قدس ماجرای تابلوهای جنجالی را پیگیری کرد

ورود بخش خصوصی به هنر برمبنای مسئولیت اجتماعی است
 هنر/ آرش شــفاعی  روزنامه قدس چندی 
پیش درباره ماجــرای جنجالی تابلوهای هنری، 
با علــی معلم دامغانی رئیس فرهنگســتان هنر 
گفت وگو کرد. برای انجام وظیفه اطلاع رســانی و 
امکان قضاوت افکار عمومی  در این باره در گفت وگو 
با علی اکبر امین تفرشی مدیرعامل شرکت پارس 
آرین و عضو هیئت مدیره بانک پاسارگاد که طرف 
دیگر این ماجراست، چند و چون ماجرا را پیگیری 

کردیم.
وی در ابتدای صحبت های خود با اشــاره به این 
صحبت رئیس فرهنگســتان هنر که مشــخص 
نیســت این شرکت بیزنســی، چه هویتی دارد؛ 
گفــت: شــرکت هولدینگ پارســارگاد به عنوان 
شرکتی ثبت شده در بورس اوراق بهادار سهام دار 
که تحت نظارت و حسابرســی معتمدان سازمان 
بورس است.در تمام دنیا مؤسسات سرمایه گذاری 
و مالــی درکنــار فعالیت اصلی خــود ترتیباتی 
می دهند که کل جامعه از برکات حضور آن ها در 
اقتصاد بهره مند شوند. براساس همین مسئولیت 
اجتماعی، ما حمایت مالی از تیم های ملی کشتی و 
کوهنوردی و بورسیه تمام نفرات اول تا سوم کنکور 
را بدون هیچ تعهدی در همه رشته ها انجام داده ایم 
و  در زمینه ســینما نیز فیلم های »جدایی نادر از 

سیمین« و »ملبورن« را تهیه کرده ایم.

 سالن صبا، در اجاره بوده است
امین تفرشی در تشریح چگونگی ارتباط شرکتِ 
تحت مدیریت خود و فرهنگستان هنر گفت: در 
دوره مدیریت قبلی فرهنگستان، نمایشگاهی در 
مؤسسه صبا برگزار شد و این مؤسسه از ما خواست 
برای حمایت از هنرمندان جوان، چند تابلو از این 
هنرمندان را خریداری کنیم. بعد به تدریج تقاضاها 
ازطریق مراجع دیگر تکرار شد و ما به این نتیجه 
رسیدیم که به حوزه هنرهای تجسمی  معاصر ورود 
پیــدا کنیم و آثاری را که خریــداری کرده ایم در 
تماشاگهی در معرض دید عموم قرار دهیم و از هر 
هنرمند حداقل ۲ اثر داشته باشیم که به این ترتیب 
موزه پاســارگاد را ایجاد کردیــم، اما محلی را که 
مناسب موزه باشــد نداشتیم. در آن زمان متوجه 

شدیم  مؤسسه فرهنگی پژوهشی صبا سالن هایی 
را برای نمایشگاه اجاره می دهد. یک طبقه از این 
مؤسســه را در سال 1387 اجاره کردیم و قرارداد 

اجاره هرسال تمدید شده است.
وی با بیان این که ســالن خشک و خالی و سرد و 
کثیف را به ما تحویل دادند و ما آن را به یک موزه 
مدرن تبدیل کرده ایم، اضافه کرد: روزانه چندین 
گردشگر خارجی از موزه دیدن می کردند، استادان 
دانشگاه هنر کلاس های درس و دانشجویان شان را 
برای تدریس به موزه ما می آوردند، چراکه مؤسسه 
صبا هم به دانشگاه هنر نزدیک است و هم برخلاف 
موزه هنرهای معاصر که نمایشــگاه های دوره ای 
برگزار می کند و آثار خارجی هم دارد، موزه ما یک 
نمایشگاه دائمی از آثار هنرهای معاصر ایران است.

از این فعــال اقتصادی بخــش خصوصی درباره 
موضوع ورود و خروج تابلوها و ترتیبات آن سؤال 

کردیم که وی اســناد اجاره را که تا پایان اسفند 
٩۵ منعقد شده بود، در اختیار ما گذاشت. در این 
قرارداد تصریح شده اســت که ورود و خروج آثار 
بدون مجوز نماینده رســمی  پارس آریان و تأیید 

مدیریــت صبا صورت نگیــرد. وی در این زمینه 
گفت: این تابلوها متعلق به ما بوده است و ما برای 
خــارج کردن تابلوها برای تعمیــر و یا فروش، به 
مؤسسه صبا نامه می زدیم و حراست مجموعه که 
وظیفه حفاظت و امنیت مجموعه را دارد، از این 

ورود و خروج ها اطلاع داشته است.
امین تفرشی با بیان این که از ابتدای سال جاری، 
مدیریت فرهنگستان خواستار افزایش بهای اجاره 
شــده است، گفت: من در ۲۲ فروردین امسال در 
بیمارستان بستری شدم. از دفتر آقای معلم با من 
تماس گرفتند که برای قرارداد جدید با ایشــان 
جلســه ای برگزار کنیم که من گفتم در شــیراز 
بســتری هســتم و معاونم را می فرستم. رئیس 
فرهنگستان جلســه با معاون من را نپذیرفتند و 
به همین دلیل با مدیران صبا جلسه گرفتند که 
به توافق نرســیدند. ما به این نتیجه رسیدیم که 

به تفاهم نمی رســیم و خوب اســت اعلام کنیم 
می خواهیم موزه را تخلیه کنیم. این امر را مکتوب 
کردیم که در سال ٩٦ قصد داریم محل را به شما 
تحویل دهیم. بلافاصله این مصاحبه ها شروع شد 
و از ۲8 تیــر در موزه را بســتند که پلیس 11٠ 
آمده و موضوع را صورتجلســه کرده است و قانوناً 
تا زمانی که قرارداد تمدید نشــود، تا زمان تعیین 

تکلیف قرارداد قبلی برقرار است.

 همه آثار شناسنامه دارد 
وی با رد شائبه هرگونه ارتباط یا تطمیع کارکنان 
فرهنگستان گفت: ما دو نفر فوق لیسانس هنرهای 
تجسمی  به عنوان مســئول اطلاعات و راهنما و 
یک نیــروی خدماتی داشــته ایم و به جز ارتباط 
اســتیجاری، ارتباطی با مؤسسه صبا نداشته ایم.  
ما چه نیازی داشتیم که همکاران فرهنگستان را 

تطمیع کنیم؟ 
امین تفرشی با تأکید بر این که عمده خرید موزه 
به صورت مستقیم از هنرمندان بوده و از گالری ها و 
حراجی های داخلی و خارجی نیز خرید انجام شده 
است، گفت: هدف اصلی ما این بود که بیشترین 
خریــد را از خود هنرمندان انجــام دهیم. تاریخ 
معاصر ایران یک تاریخ ٩٠ ســاله است، تعدادی 
از هنرمندان در قید حیات نیستند و تعدادی هم 
در خارج از کشــور زندگی می کنند. درخصوص 
هنرمندانی که در دسترس نبوده اند، از مالکان یا 
از حراجی هــای داخل و خارج خریداری کرده ایم 
و همیشه ســعی مان این بوده که هیچ دلالی در 
میان نباشد و تمام خرید های ما براساس قرارداد 
و شناسنامه رسمی  اســت که خود هنرمند و یا 
مالک اثر زیرش را امضا کرده و تمام حقوق مالی و 

معنوی خود را به ما واگذار کرده است.
وی با نشــان دادن برخی اســناد خریــد آثار از 
هنرمندان افزود: آیا کســی که تابلوی سرقتی و 
غیراصیل داشته باشــد، کتاب منتشر می کند و 
اعلام می کند کــه من این آثار را در موزه ام دارم؟ 
همه آثاری که ما خریده ایم، روی دیوار است و همه 
آن ها شناسنامه دارد و نام و معرفی هنرمند و اثر 

درکنار آن مشخص است.

گزارش خبری

از اهدای جایزه به شهید حججی 
تا انتقاد شدید جمشید مشایخی در جشن منتقدان

حاشیه ها پررنگ تر از متن 
هنر: ترافیک شدید روز پنج شنبه خیابان فاطمی  تنها به خاطر برگزاری 
نمایشگاه اسباب بازی در کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان نبود، در 
سالن مجاور جشن سالانه منتقدان و نویسندگان سینمایی برگزار می شد 

که پر بود از حاشیه های عجیب و غریب و گله و شکایت.

مهم ترین حاشیه مراسم را پیرمرد آرام و بی حاشیه سینمای ایران یعنی 
جمشــید مشــایخی رقم زد. در حین مراســم کلیپی  درباره بازیگران 
پیشکسوت سینما پخش شد که مشایخی با اشاره به این تیزر، روی سن 
با عصبانیت گفت: چرا باید منتقدان سینما فقط به یک بازیگر توجه کنند 
و انگار بقیه در ســینما و تئاتر هیچ کاری نکرده اند؟ در این کلیپ تصویر 
بازیگری پخش شد که مقابل شهبانو تمبک می زد. مشایخی بعد از این 
ســخنان سالن را ترک کرد، ولی حرف های او واکنش دیگر هنرمندان را 
به دنبال داشــت؛ چراکه همه متوجه شــده بودند منظور او از آن بازیگر، 
عزت الله انتظامی  است. نوید محمدزاده که برای دریافت جایزه بازیگری 
روی سن رفته بود، گفت: استاد عزت الله انتظامی آقای بازیگری در سینما 
و تئاتر هستند و باید به وی احترام بگذارید. همه تاج سر ما هستند، اما قرار 
نیست به استاد انتظامی  بی احترامی کنیم. منوچهر شاهسواری مدیرعامل 
خانه سینما نیز گفت: وای بر ما و نسل ما که تنفر می پراکنیم. حامد بهداد 
نیز که جایزه خود را به شــهید محسن حججی اهدا کرد، نسبت به این 
ماجرا واکنش نشــان داد و گفت: چرا باید یک بازیگر پیشکسوت درباره 

بازیگر پیشکسوت دیگری این گونه صحبت کند؟ 
وی افزود: من مخالفتم را با هرگونه خشونت و جنگ اعلام می کنم. اگر 
وطن پرستی و برادرپرستی معصیت است، من این معصیت را دارا هستم. 
نمی توانم بی تفاوت از تصویر برادر زیبا و رعنایم محسن حججی بگذرم. از 
آن چشم های زیبا و حس آرامشش نمی توان گذشت. این لحظه معتبر را 

تقدیم می کنم به روح پرفتوح محسن حججی.
جعفر پناهی کارگردانی که به حکم دادگاه از فیلمســازی محروم شده 
است، در این مراسم از اهدای جایزه به فیلم »ماجرای نیمروز« خودداری 
کرد و با مظلوم نمایی از ندادن امکانات برای فیلمسازی به خود و دوستانش 
گله کرد. مشخص نیست حضور سینماگری که دارای سابقه محکومیت 
اســت و بارها با اقدامات ضد امنیتی خود، فضای ســینمای کشور را به 
التهاب کشــانده است با چه هدفی صورت گرفته است. دادن تریبون به 
فیلمساز حاشیه سازی که از هر فرصتی برای مطرح کردن خود و تضعیف 
جریان های ارزشی سینما استفاده کرده است، نقطه تاریک جشن منتقدان 

سینمایی بود. 

  تندیس ها نصیب چه کسانی شد؟
در این مراســم که اجرای آن را فرزاد حســنی برعهده داشــت، جوایز 
نامزدها در بخش های مختلف اهدا شــد. تندیس بهترین موسیقی متن 
جشن یازدهم به ســهراب پورناظری برای رگ خواب رسید. پورناظری 
در سخنانی گفت: این اولین جایزه سینمایی من و پرارزش ترینش است. 
باید تشکر ویژه از حمید نعمت الله بکنم. تندیس بهترین طراحی صحنه 
و لباس به بهزاد جعفری طادی برای »ماجرای نیمروز« و تندیس بهترین 
چهره پردازی به محسن دارســنج برای همین فیلم رسید. دارسنج نیز 
جایزه اش را به شهید محسن حججی تقدیم کرد. تندیس بهترین تدوین 
به بهرام دهقانی برای فیلم های نگار و خفگی اهدا شد و تندیس بهترین 
بازیگر نقش مکمــل مرد به  هادی حجازی فر برای فیلم ماجرای نیمروز 

رسید. 
تندیس بهترین بازیگر مرد به حامد بهداد برای »سد معبر« رسید. تندیس 
بهترین فیلم برداری به مسعود سلامی  برای فیلم »خفگی« رسید. همچنین 
جایزه خلاقیت و استعداد درخشان به منیر قیدی برای ویلایی ها و اصغر 
یوسفی نژاد برای ائو)خانه( اهدا شد. منیر قیدی گفت: گرفتن این جایزه از 
جشن رأی های پاک برای من ارزشمند است. تندیس بهترین نقش مکمل 
 طناز طباطبایی برای »ویلایی ها« نصیب شد و او از منیر قیدی به عنوان 
»یک شیرزن واقعی« تشکر کرد. دیپلم افتخار بهترین بازیگر نقش اول  زن 
به ثریا قاسمی  برای فیلم ویلایی ها و تندیس بهترین بازیگر نقش اول  زن 

به لیلا حاتمی  برای فیلم  رگ خواب رسید.

آنچه می خوانید

برای خــارج کردن تابلوهــا برای 
تعمیــر و یا فروش، به مؤسســه 
صبــا نامــه می زدیم  و حراســت 
مجموعــه کــه وظیفــه حفاظت و 
امنیــت مجموعــه را دارد، از این 
ورود و خروج هــا  اطــاع داشــته 

است
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خط خبر

اعتراف قصاب روستا 
به آزار شيطانى 25 زن و كودك

ركنا: مرد بى رحمى كه پس از 
برملا شدن قتل و تجاوز به دختر 
9 ساله دستگير شده بود، اعتراف 

وحشتناكى كرد.
آندره روسى جنايت هاى خود را 
بين ســال هاى 1978 تا 1990 
انجام داد وى كه اهل روسيه بود 
همه او را به نام «قصاب روستا» 
مى شناختند. وى در اين مدت 

به 25 زن و كودك تجاوز و بعد آن ها را به قتل رساند كه پس از دستگيرى به 
اعدام محكوم شــد. جنايات اين قاتل شامل تجاوز و قطع عضو است و سلسله 
قتل هاى او از زمانى كه معلم مدرسه بود شروع شد. اين معلم جنايتكار بعد از 
چند مورد آزار و اذيت كه در مدرســه انجام داده بود، اخراج شد. او پس از آن 
كه نتوانسته بود شغلى پيدا كند، مشغول به قتل رساندن 25 زن و كودك شد.

اولين قتل او يك دختر 9 ساله بود كه مورد اذيت و آزار هم قرار گرفته بود.
چيكاتيلو چند سال جنايت هاى خود را متوقف كرد، اما بعد از مدتى بازنشستگى 
دوباره شــروع به كار كرد كه توانست يك دختر 17 ساله را كه در جنگل بود 
شكار كند. آندره در سال 1984 پانزده نفر را به قتل رسانده بود كه در همان 
سال به عنوان يك قاتل زنجيره اى شناخته شد. بعد از اينكه آندره دستگير شد، 

اعتراف كرد كه پيش از كشتن قربانى هايش خون آن ها را مى خورده است.

پايان فرار 11 ماهه قاتل در خاش
خط قرمز: فرمانده انتظامى خاش از شناسايى و دستگيرى قاتل فرارى پس از 

حدود 11 ماه در عمليات ضربتى كارآگاهان پليس خبر داد.
سرهنگ احمد ثمره حسينى در تشريح جزئيات اين خبر گفت: در پى اعلام 
مركز فوريت هاى پليسى 110 مبنى بر يك مورد سرقت مسلحانه كه منجر به 
قتل يكى از شهروندان در تاريخ 95/6/19 شد، شناسايى و دستگيرى قاتل به 

صورت ويژه در دستور كار كارآگاهان پليس آگاهى اين فرماندهى قرار گرفت.
وى افزود: كارآگاهان پس از بررسى صحنه جرم و انجام پايش هاى اطلاعاتى، 
هويت قاتل را كه پس از ارتكاب جرم فرارى شده بود، شناسايى و آن را تحت 

مراقبت قرار دادند.
وى اظهار داشت: ماموران با هماهنگى مقام قضائى در يك عمليات ضربتى و 
غافلگيرانه متهم را در مخفيگاهش دستگيرو به فرار 11 ماهه وى پايان دادند. 
متهم پس از تكميل پرونده مقدماتى جهت سير مراحل قانونى تحويل مقامات 

قضائى شد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

دستگيرى سارق چموش پس 
از دستبرد به 100 همراه بيمار

خط قرمز: عامل سرقت گوشى تلفن همراهان بيماران 
در بيمارستان هاى مشهد دستگير و به 100فقره سرقت 
اعتراف كرد. فرمانده انتظامى خراسان رضوى با اعلام اين 
خبر گفت: در اجراى مرحله ديگرى از طرح گســترده 
تشديد مبارزه با سرقت، گزارش هاى شهروندان در تماس 
با مركز فوريت هاى پليســى 110 مــورد مطالعه دقيق 
قرار گرفت كه در نتيجه گزارش چندين مورد ســرقت 
گوشى تلفن همراهان بيماران در بيمارستان ها در بين 
اين گزارش ها جلب توجه مى كرد. سردار غلامعلى كريمى 
افزود: بررسى و پيگيرى اين سرقت ها با توجه به اهميت 
موضوع در دستور كار پليس مشهد قرار گرفت و مأموران 
كلانترى احمد آباد مشــهد در اين عمليات گسترده با 
بررسى دقيق آخرين سرقت اعلامى، به سرنخ هايى دست 
يافتند كه منجر به چهره زنى و شناســايى عامل اصلى 
اين سرقت ها شد. وى خاطر نشان كرد: مأموران پليس 
سپس با همكارى عوامل حراست بيمارستان قائم مشهد، 
متهم 30ساله را در حال ارتكاب سرقت به دام انداختند. 
اين متهم كه داراى ســوابق كيفرى است و همسرش را 
طلاق داده در اعترافات خود گفت كه به كريستال معتاد 
اســت واز دو ســال قبل كه از زندان آزاد شده تا كنون 
100فقره سرقت گوشى تلفن از همراهان بيماران مرتكب 
شــده است. فرمانده انتظامى خراسان رضوى بابيان اين 
كه تحقيقات از اين سارق حرفه اى با دستور مقام قضايى 
ادامه دارد، گفت: متأســفانه سهل انگارى شهروندان در 
مراقبت از وســايل همراه خود، موقعيت را براى ارتكاب 
چنين سرقت هايى فراهم كرده و نكته اى كه حايز اهميت 
است اين كه اكثر مالباختگان با اين باور غلط كه وسيله 
سرقت شــده از آنان ارزش پيگيرى ندارد، وقوع سرقت 
را به پليس گزارش نداده اند و همين عامل ســبب شده 

فرصت سوءاستفاده براى چنين سارقى فراهم شود.

تلاش براى نجات كارگر خارجى 
بى نتيجه ماند

خط قرمز: ريزش آوار چاه در خيابان پيامبر اكرم جان 
كارگر غيرايرانى را گرفت. سخنگوى آتش نشانى تهران 
گفت: ساعت 11 و 41 دقيقه، حادثه ريزش آوار چاه به 
سازمان آتش نشانى اطلاع داده شد. سيد جلال ملكى، 
افزود: بلافاصله نيرو هاى 2 ايستگاه سازمان آتش نشانى 
به همراه تجهيزات لازم در محل حادثه واقع در خيابان 
پيامبر اكرم غربى، خيابان جهاد اكبر حضور پيدا كردند.

وى با اشــاره به وضعيت محل حادثه اظهاركرد: در يك 
ساختمان در حال ساخت، كارگران در حال حفر چاهى 
به عمق 10 متر بودند كه يكباره يك كارگر پس از ريزش 
بخشــى از ديوار چاه زير آوار گرفتار مى شــود. ملكى از 
محبوس شدن كارگر 24 ســاله اهل كشور افغانستان 
در داخل چاه خبرداد و تصريح كرد: آتش نشان ها براى 
خارج كردن كارگرى كه در داخل چاه بود تلاش زيادى 
كردند، اما در نهايت پس از خارج كردن او، مشخص شد 

كه اين كارگر جان خود را از دست داده است.

خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: رئيس پليس مشهد 

از دستگيرى يك سارق منزل كه در تلاش براى فرار، با 
چاقو به شهروندان حمله كرده بود، خبر داد.

سرهنگ محمد بوســتانى در گفت و گو با خبرنگار ما 

افــزود: درپى گزارش ســرقت 10ميليــون تومان طلا 

و جواهــر، يك ميليون تومان وجه نقــد و چهار قطعه 

اسكناس 100 دلارى از يك منزل مسكونى در محدوده 

بلوار كوثر مشهد، تحقيقات پليسى در اين باره آغاز شد. 

وى تصريح كرد: مأموران دايره تجسس كلانترى نجفى 

در ايــن مأموريت ضربتى به محــض دريافت گزارش 

سرقت شبانه، در كوتاه ترين زمان ممكن در محل حاضر 
شدند. 

وى گفت: پليس اين دزد شب رو را در حالى دستگير كرد 

كه شهروندان وظيفه شناس او را محاصره كرده و متهم با 
چاقو آن ها را تهديد مى كرد.

به گفته بوستانى، به دستور مقام قضايى، تحقيقات از اين 

متهم 29ساله كه به ادعاى خودش، استادكار گچ كارى 

است، براى كشف سرقت هاى انجام شده توسط او ادامه 
دارد.

وى در ادامه چگونگى دستگيرى عامل سرقت هاى سريالى 

وســايل داخل خودروهاى پارك شــده در خيابان هاى 

مشهد را تشريح كرد و گفت: تيم دايره تجسس كلانترى 

مصلى مشهد در پيگيرى پرونده اين سرقت ها در حوزه 

استحفاظى خود، با گشت و كنترل هاى نامحسوس، يكى 

از عاملان اصلى سرقت ها را درحال دستبرد به وسايل يك 
پژو آردى دستگير كردند.

وى افــزود: پليس با هماهنگى مقــام قضايى منزل اين 

متهم 31ساله كه براى ششمين بار دستگير شده را مورد 

بازرسى قرار داد كه يك موتورسيكلت و مقاديرى وسايل 

سرقتى كشف شد. تحقيقات از اين سارق خيابانى ادامه 
دارد.

* دزد حرفه اى خانه خراب شد

وى ادامه داد: تيم تجسس كلانترى مصلى همچنين در 

پيگيرى پرونده سرقت هاى خيابانى در حوزه استحفاظى 

خود، به سرنخ هايى دست يافتند كه منجر به چهره زنى 
يك دزد حرفه اى شد. 

اين متهم 36ســاله كه سابقه دار است، در ادامه عمليات 

پليسى، در لانه اش دستگير شــد كه در بازرسى از اين 

محل، سه دستگاه دوچرخه و تعدادى وسايل سرقت شده 
از داخل خودروهاى سوارى كشف شد. 

*  سارقان حرفه اى از پلاك 68به زندان رفتند

رئيس پليس مشــهد در ادامه با اشــاره به اجراى طرح 

مبارزه با ســرقت توســط مأموران كلانترى 37سيدى 

مشهد افزود: تيم دايره تجسس كلانترى سيدى در اين 

طرح ضربتى پيگيرى سرقت از منزل پلاك 68 در يكى 

از خيابان هاى حوزه استحفاظى خود را در دستور كار قرار 

دادند.  او گفت: مأموران با بررسى دقيق محل سرقت به 

سرنخ هايى دست يافتند كه منجر به شناسايى دو تن از 

عاملان اين سرقت شد و متهمان را در اقدامى غافلگيرانه 
دستگير كردند. 

پليس با هماهنگى مقام قضايى، منزل متهمان را بازرسى 

و مقادير زيادى وسايل سرقتى را كشف كرد كه تحقيقات 
از اعضاى اين باند حرفه اى ادامه دارد.

دستگيرى دزد چاقوكش طلا و جواهر

خط قرمز: مردي كه برادرزن خود را به دليل استفاده نابجا 
از ادكلن و همچنين درگيري هاي دامنه دار ديگري كشته 

است در دفاع از خود ادعاي دفاع مشروع كرده است. 
رســيدگي به اين پرونده از روز 13 دي ماه ســال 94 و با 
تشكيل پرونده قتلي در دادسراي جنايي تهران آغاز شد. 
بنابر اوراق اين پرونــده مردي متهم بود كه برادرزن خود 
را كشته است. او زماني كه در دادسرا حضور يافت داستان 
قتــل را به بازپــرس اينگونه توضيح داد: مــن در خانه با 
برادرخانم خود و كودكم تنها بودم كه او يكدفعه شروع به 
ادكلن زدن به خود كرد. من به اين عمل او شكايت كردم 
و گفتم رايحه اين ادكلن براي كودكم ضرر دارد. آن موقع 
همسرم در خانه نبود و برادرخانمم با شنيدن اين موضوع 
به حالت قهر شيشه ادكلن را رها كرد و رفت. پس از مدتي 

مادرخانمم تماس گرفت و او نيز از عمل من شاكي شد و 
گفت كه چرا با پسرم اين رفتار را كرده اي. بعد از اين تماس 
نيز همســرم وارد خانه شد كه من به او گفتم مادرش چه 
كرده اســت و او از من ناراحت شد و به حالت قهر از خانه 
گذاشــت و رفت. پس از اين من عصباني شده بودم و به 
همسرم گفتم حق نداري فرزندم را ببري او نيز چمدانش را 
بست و رفت ترمينال كه برود خانه مادرش. پس از لحظاتي 
بالاخره باعث و باني اين مشكلات كه برادر همسرم بود وارد 
خانه شد و به من در زمينه لحن صحبتم با همسرم معترض 
شد. عصباني شدم و با او درگيري لفظي پيدا كردم تا اينكه 
او چاقو كشيد مرا بزند و من نيز چاقويي كه روي زمين بود 
را برداشتم و او را زخمي كردم كه در اثر همان يك ضربه 

من او كشته شد.
در ادامه رســيدگي به اين پرونــده، مدارك موجود كامل 
شد و كيفرخواســت پرونده نيز صادر شد و موضوع براي 
صدور حكم به دادگاه كيفري يك استان تهران صادر شد. 
زماني كه قاتل در شعبه چهارم دادگاه كيفري يك استان به 
رياست قاضي عبداللهي و مستشاري قاضي واعظي حضور 
يافته بود از خود دفاع كرد و مســئله دفاع مشــروع را در 
زمينه انگيزه خود از ارتكاب به جنايت خواســتار شد در 

حالي كه اولياي دم نيز براي او درخواســت قصاص كرده 
بودند.

اين متهم كه وكيل نداشــت و استطاعت گرفتن وكيل را 
نيز نداشت، از وكيل تسخيري خود درخواست دفاع كرد و 
بعد از اين حسن روشن، وكيل تسخيري متهم در جايگاه 
قرار گرفت و گفت: با توجه به حسن شهرتي كه متهم دارد 
و از آنجا كه همه محل او را به امانت داري مي شــناختند 
تقاضاي بخشش موكلم را از سوي اولياي دم دارم. در واقع 
مشــكلي جزئي در خانواده اتفاق افتاده است كه به جاي 
رجوع به كارشناس، اعضاي خانواده سعي كرده اند خودشان 
مانند يك متخصص عمل كرده و به نوعي مشكل را رفع 
و رجوع دهند كه اين مســئله خطرسازي است و همين 
مقدمه درگيري و بعد از آن نزاع منجر به مرگ بين متهم 
و مقتول شــده اســت. از اولياي دم تقاضا دارم با توجه به 
سرنوشت نوه خود كه فرزند متهم است و همچنين با توجه 
به اينكه متهم قصد قتل برادرزنش را با اين عمل نداشته 
است از حق قصاص خود بگذرند و براي اعلام رضايت اقدام 

نمايند. 
در نهايت جلسه رسيدگي به پرونده قضات وارد شور شدند 

تا براي متهم تصميم گيري كنند.

قتل برادرزن به خاطر بوي ادكلن



خط حادثه

فروپاشى بزرگترين شبكه جعل چك كشور
خط قرمز: رئيس پليس آگاهى تهران از شناسايى و دستگيرى باند بزرگ جعل 

چك هاى بانكى خبر داد.
سردار عباس على محمديان با تشري ح نحوه فعاليت بزرگترين شبكه جعل چك 
كشــور، گفت: شيوه فعاليت اين افراد به نحوى بود كه درون بانك ها و مراكز 
تجارى، كسانى كه برگه چكى را تحويل مى دادند، با تردستى و به شكل ويژه 

اى از طريق تلفن هاى همراه خود از چك ها تصوير تهيه مى كردند.
وى اظهارداشــت: پس از آن، اقدام به جعل چك كرده و آن را نقد مى كردند. 
شيوه اين سارقان به اين نحو بود كه با شناسايى طعمه هاى ميلياردى و با شكار 
چك هاى درشــت بانكى، مشخصات چك ها را در چك هاى خام وارد كرده 
و سپس ازطريق شناسنامه ها و كارت ملى هاى سرقتى در بانك ها، اقدام به 
افتتاح حساب كرده و بخشى از پول را در آن حساب ها واريز مى كردند. آنها با 

بخش ديگرى از پول سرقتى اقدام به خريد طلا مى كردند.
پليس از مردم خواسته تا در صورت وجود مواردى در حساب هاى بانكى خود و 
همچنين نخواندن حساب ها، حتما طرح شكايت كنند. تحقيقات ابتدايى پليس 
نشان مى دهد كه بيش از هزار فقره چك توسط متهمان جعل و بيش از 20 

ميليارد تومان نيز از حساب هاى مختلف سرقت شده است.

گرداننده باند كيف زنى در صف نانوايى 
دستگير شد

خط قرمز: زن 36ســاله اى كه باهمدستى دو زن جوان، در صف هاى نانوايى 
كيف زنى مى كردند، دستگير شد. رئيس پليس مشهد با اعلام اين خبر گفت: 
در پى گزارش كيف زنى هاى سريالى در صف نانوايى هاى هسته مركزى شهر 

مشهد، تحقيقات پليسى در اين باره آغاز شد.
سرهنگ محمد بوستانى افزود: با توجه به اين كه مالباختگان خانم ها بودند، 
كنترل و مراقبت هاى نامحسوس براى دستگيرى عاملان اين سرقت ها كه با 

توجه به اطلاعات به دست آمده آن ها هم زن بودند، در دستوركار قرار گرفت.
وى گفت: تيم گشت نامحسوس كلانترى شهيد آستانه پرست در اين عمليات، 
گرداننده اين باند سرقت را در حال ارتكاب سرقت در صف نانوايى دستگير كرد 

اما دو همدست او از صحنه فرار كردند. 
فرمانده انتظامى مشــهد اظهار داشت: اين متهم كه داراى سوابق كيفرى و از 
سارقان حرفه اى است، در حالى با دستور مقام قضايى به كلانترى بانوان مشهد 
تحويل داده شد كه در بازرسى از وسايل همراه او دو گوشى تلفن همراه كه از 

اتباع خارجى سرقت شده بود و ديگر وسايل سرقتى به دست آمد.
تحقيقات از اين متهم براى كشــف ساير ســرقت هاى انجام شده توسط او و 

دستگيرى دو زن جوان كه همدستش بوده اند، ادامه دارد. 

مرد سنگدل، پسر 11 ساله باجناقش را در 
رودبار جنوب كشت

خط قرمز: مردى كه متهم اســت كودكى خردسال را با شليك گلوله به قتل 
رسانده است، بازداشــت شــد. 10روز قبل مأموران پليس آگاهى شهرستان 
جيرفت از قتل پسربچه هفت ساله اى در رودبارجنوب با خبر شدند و در اين باره 
تحقيق كردند. بررسى ها  حكايت از اين داشت كه اميرحمزه با شليك گلوله به 
قتل رسيده است. در تحقيقات بعدى معلوم شد كه پدر اميرحمزه از مدتى قبل 

با باجناقش كه مردى 21 ساله است، اختلاف دارد.
كارآگاهان در بررســى هاى بعد متوجه شدند كه باجناق بعد از وقوع حادثه به 
طور مرموزى ناپديد شــده است. بنابراين به عنوان مظنون تحت تعقيب قرار 
گرفت تا اينكه دو روز قبل در حاشــيه شهر بازداشت شد. او در بازجويى ها به 
قتل اعتراف كرد و مدعى شــد كه به خاطر اختلاف با باجناقش دست به اين 

جنايت زده است.
سرهنگ ماشاءاالله ملايى، فرمانده انتظامى شهرستان جيرفت گفت: متهم از 
مجرمان سابقه دار است كه مواردى از جمله تيراندازى هاى ايذايى، ايجاد رعب 
و وحشت و شرارت را در پرونده خود ثبت كرده است. وى گفت: تحقيقات در 

اين باره جريان دارد.

كشتار بى رحمانه يك پلنگ و توله اش 
در جنگل هاى بهشهر

خط قرمز: يك مــاده پلنگ كه 
همراه توله خود براى نوشــيدن 
آب در جنگل هاى مازندران لب 
چشمه رفته بود، دچار سرنوشت 

شومى شد.
اداره كل محيط زيست مازندران 
اعلام كرد: پيگيرى قضائى براى 
دستگيرى شكارچيان دو قلاده 
پلنگ در بهشهر با كشف لاشه 

يك پلنگ مادر به همراه توله اش در جنگل هاى شــهيدآباد بهشــهر، براى 
دستگيرى متخلفين آغاز شده است. 

كشــف لاشــه دو قلاده پلنگ در منطقه جنگلى شــهيد آباد كه به شــكل 
بى رحمانه اى كشتار شده و با كندن پوست حيوان اقدام به آتش زدن لاشه ها 
كرده اند كه جمجمه و برخى از قسمت هاى باقيمانده و همچنين آثار گلوله و 
خون در محل حاكى از كشتار آن ها در چند روز گذشته بوده است.  اين پلنگ 
مادر كه به همراه توله اش براى نوشيدن آب به محل چشمه لب سنگ جنگل 
شهيد آباد آمده بودند هدف شليك شكارچيان متخلف قرار گرفته و متخلفين 

با كندن پوست مادر و توله، لاشه ها را آتش زده و محل را ترك مى كنند.

اقدام سياه مرد معتاد با نوجوان 14 ساله
ركنا: نوجوان 14 ساله قربانى كار كثيف پدر خود شد.

مسئولان بيمارستان قصر گزارش پذيرش يك پسر 14 ساله كه لباس مدرسه 
به تن دارد و در پى شليك به ناحيه سر جان باخته بود با پليس شهر حلوان 

در ميان گذاشتند.
تحقيقات پليسى با مرگ مشكوك اين نوجوان آغاز شد، در اولين قدم خالد، 
پدر اين نوجوان مورد بازجويى قرار گرفت. پدر او كه ســابقه سرقت و فروش 
مواد مخدر نيز داشت پرده از راز هولناكى در خصوص مرگ فرزندش برداشت.
خالد در اظهارات خود گفت: من از فرزندم براى انتقال مواد مخدر و فروش آن 
به مصرف كنندگان اســتفاده مى كردم و از آن جايى كه سن او كم بود كسى 

به او شك نمى كرد.
وى در بخش ديگر اظهارات خود مدعى شد: روز حادثه فرزندم را براى فروش 
مواد مخدر نزد يكى از مشتريان خود به نام هشام فرستادم و زمانى كه فرزندم 
از او پول مواد را خواست او گفت بعداً با من حساب خواهد كرد اما پسرم اصرار 
كــرد زيرا من به او گفته بودم به هيچ وجه بدون گرفتن پول بازنگردد، همين 
موجب درگيرى ميان او و هشــام شد كه در ادامه هشام با اسلحه شكارى به 

سمت او شليك كرد و جان او را گرفت. 
اظهارات خالد موجب دستگيرى هشام شد و پس از پيدا شدن اسلحه هشام 
به جنايت هولناك خود اعتراف كرد. رسيدگى به اين پرونده زير نظر دادستانى 

در حال انجام است.
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پليس واقعيت ماجرا را تشريح كرد

آتش زدن خانه
و قتل وكيل زن در شيراز

خط قرمز: معاون اجتماعى و پيشگيرى نيروى انتظامى 
فارس، كشــته شدن يك وكيل در شيراز با ضربات چاقو 

توسط طرف دعواى موكلش را تكذيب كرد.
سرهنگ كاووس محمدى در خصوص اخبار منتشر شده 
درباره كشته شدن يك وكيل با ضربات چاقو و سپس به 
آتش كشــيدن منزل وى گفت: ساعت 6 صبح روز سه 
شنبه يك ساختمان در خيابان زاگرس شرقى شيراز دچار 
آتش سوزى شده است. به دنبال تماس نگهبان ساختمان 
بــا پليس 110 پس از مهار آتش توســط مأموران آتش 
نشانى، بررسى هاى پليســى توسط مأموران آگاهى آغاز 
شــد. تيم ويژه پليس در بررسى هاى خود به اين نتيجه 
رسيد كه خانه براثر گاز منفجر نشده بلكه توسط بنزين به 

آتش كشيده شده است.
وى افزود: پليس بلافاصله فرد مظنون حادثه را دستگير 

كرد كه اقدامات بعدى در حال بررسى و پيگيرى است.
به گفته محمدى، پس از بررســى و بازجويى از مظنون، 
مشخص شد خانه مورد نظر مربوط به يك خانم وكيل به 
نام مريم روانبخش بوده كه توسط اين فرد به آتش كشيده 
شــده و متأسفانه خانم وكيل نيز در انفجار منزل كشته 
شــده است. مظنون در اعترافات خود اجير شدن توسط 

افراد بيرونى را تكذيب كرد.

نقشه مكارانه زوج جوان براى 
سرقت 8 دستگاه موتورسيكلت

خط قرمز: پليس شهرســتان سبزوار با دستگيرى يك 
زوج جوان، معماى هشــت فقره سرقت موتورسيكلت را 

حل كرد.
به گفته رئيس پليس سبزوار، در پى وقوع سه فقره سرقت 
موتورسيكلت از جلوى بيمارستان هاى اين شهر، رسيدگى 
به موضوع در دستور كار تيمى از كارآگاهان ويژه مبارزه با 

سرقت پليس آگاهى شهرستان قرار گرفت.
سرهنگ هاشــمى افزود: كارآگاهان با بررسى سرقت ها 
و دوربين هاى مداربسته نصب شــده در محدوده جرم، 
بــه زوجى جوان كــه به همراه يك دختــر بچه در اين 

محدوده ها تردد داشتند، مظنون شدند.
وى خاطرنشــان كرد: مأموران سپس با انجام تحقيقات 
ميدانى و جمع آورى ادله و مستندات كافى با هماهنگى 
مقام قضايــى اين زوج جوان را دســتگير كردند كه در 
بازرسى از منزل آنان 6 تنه موتورسيكلت، تعدادى پلاك 
موتورسيكلت، تعدادى كيف زنانه و تلفن همراه هوشمند 

كشف شد.
وى تصريح كرد: متهمان در بازجويى هاى به عمل آمده به 
هشت فقره سرقت موتورسيكلت از مقابل اماكن عمومى 
سطح شهر سبزوار اعتراف كردند كه تحقيقات بيشتر در 

حال انجام است.

سقوط دختر جوان، هنگام پهن 
كردن لباس از پشت بام

ركنا: يــك دختر جوان به دليــل بى احتياطى از طبقه 
چهارم ساختمانى سقوط كرد و بطور معجزه آسايى جان 

سالم به در برد.
مدير بيمارستان شهيد چمران كنگاور دراين باره اظهار 
كرد: اين حادثه ســاعت 22:30 دقيقه پنجشــنبه شب 
در پشــت بام ســاختمان چهار طبقه اى در مسكن مهر 
مهردشت كنگاور به وقوع پيوست. وى افزود: دختر جوان 
به علت سقوط از بلندى و آسيب هاى وارده به بيمارستان 
شهيد چمران منتقل شد و با ويزيتى كه همكاران بنده بر 
روى دختر جوان انجام دادند، مشاهده كردند كه نامبرده 

به لطف خدا داراى علائم حياتى است.
وى گفت: مصدوم اين حادثه كه علاوه بر شكســتگى پا 
از ناحيه كمر به شــدت دچار آسيب شده بود، به مراكز 

درمانى كرمانشاه منتقل شد تا تحت درمان قرار گيرد.

دستگيرى مردى كه خود 
را بازپرس ويژه قتل معرفى 

مى كرد
خط قرمز: دادستان عمومى و انقلاب مركز استان گلستان 

از دستگيرى غاصب عناوين قضائى در گرگان خبر داد.
حجت الاســلام ســيدمصطفى حق، اظهار داشت: اين 
متهــم با غصب عناوينى، چون بازپرس ويژه قتل، قاضى 
دادگسترى استان و بازپرس ويژه قوه قضائيه، با فريب افراد 
اقدام به كلاهبردارى كرده است.  وى با اشاره به استمرار 
فعاليت مجرمانه نامبرده و شكايت مطروحه اظهاركرد: با 
تحقيقات انجام شــده متهم در شهر گرگان دستگير و با 

صدور قرار مناسب به زندان معرفى شد.
وى خاطرنشان كرد: مطابق مستندات و شكايت موجود، 
پرونده متهم به اتهــام كلاهبردارى به مبلغ 45 ميليون 
ريال، در شعبه چهارم بازپرسى دادسراى مركز استان در 
حال رسيدگى است و به دليل اين كه امكان دارد شكات 
ديگرى هم داشته باشد، كماكان در حال انجام تحقيقات 
است و ممكن است مال باخته هاى احتمالى ديگرى وجود 

داشته باشد.

موتورسواران ناشناس تفريحگاه 
جوانان پارسيان را به رگبار بستند

ركنا: دو مظنون تيراندازى به سمت شمارى از جوانان كه 
براى شــب نشينى دريك باغ گردهم آمده بودند، توسط 

مأموران انتظامى شهرستان پارسيان دستگير شدند.
فرماندار پارسيان دراين باره گفت: شامگاه پنجشنبه 14 
نفر از جوانان براى تفريح به باغى در 5 كيلومترى پارسيان 
در كوشكنار رفته بودند كه يك موتور سوار به سمت آنان 

تيراندازى كرده بود.
محمد راد مهر ادامه داد: در جريان اين حادثه 5 نفر از آنان 
به وسيله گلوله اسلحه سوزنى به صورت سطحى زخمى 

شدند كه حالشان خوب است.
وى هرگونه موضوع سياســى كه در سايت ها و شبكه ها 
مطرح شده را رد كرد و ياد آور شد: نيروى انتظامى پيگير 
موضوع است و پس از بررسى، نتايج آن اعلام خواهد شد.
وى تصريح كرد: براى اولين بار اســت كه فرد يا افرادى 
اقدام به تيراندازى به سمت مردم در اين شهرستان كرده 

است.

خط خبر
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خط قرمز: عامل قتل دو سر بريده رها شده 
در عمليــات تخصصى پليس جنايى تهران 
دستگير شد. فرماندهى پليس تهران شب 
گذشــته با حضور در اداره آگاهى از متهم 

بازجويى كرد.
 به گزارش خبرنگار ما، ساعت 11 شب 11 
مردادماه امسال از طريق مركز فوريت هاى 
پليسى 110 خبر كشف سرهاى بريده شده 
متعلق به انســان در محوطه اى خاكى در 
خيابان شيخ بهايى - پايين تر از اتوبان همت 

به كلانترى 125 يوسف آباد اعلام شد.
با حضور مأموران در محل و انجام بررســى 
اوليه مشخص شد كه ســرهاى پيدا شده 
متعلق به زن و مردى اســت كه آثار شليك 
گلوله به ســر هر دو نفر آن ها مشهود بوده 
و قاتل يا قاتلين به منظور عدم شناســايى 
هويت اين زن و مرد جوان اقدام به سوزاندن 

آن ها كرده اند.
بلافاصله موضوع به پليس آگاهى تهران  و 
دادســراى امور جنايى تهــران اعلام و تيم 
بررســى صحنه جنايت اداره دهم و قاضى 
كشــيك ويژه قتل در محل كشف سرهاى 

بريده شده حاضر شدند. 
با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع قتل 
عمـــد و به دســتور بازپرس شــعبه سوم 

دادســراى ناحيه 27 تهران، پرونده جهت 
رســيدگى در اختيار اداره دهم ويژه قتل 

پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.
با آغاز اقدامات پليســى، كارآگاهان اداره 
دهم بــا بررســى تصاويــر دوربين هاى 
مداربســته  محدوده محل كشف سرهاى 
بريده شده موفق به شناسايى يك دستگاه 
خودرو شاسى بلند شدند كه ساعاتى قبل 
از كشــف ســرها در نزديكى محل توقف 
داشته و دقايقى پس از پياده شدن راننده 
از ماشــين، آتش در محل كشف سرهاى 

بريده شده شعله ور شده است. 
در شــرايطى كه در طول مــدت زمان آغاز 
رســيدگى به اين پرونــده هيچگونه طرح 
شــكايتى مبنى بــر گم شــدن زن و مرد 
جوان با اين مشــخصات در هيــچ كدام از 
مراكز انتظامى و كلانترى ها ثبت نشده بود، 
كارآگاهان در ادامه تحقيقات خود موفق به 
كشف قسمت هاى ديگرى از بقاياى متعلق 
به جســد زنى شــدند كه در بررسى هاى 
تكميلى اطمينان پيــدا كردند كه اعضاى 
بدن كشف شــده در محل بازيافت منطقه 
كهريزك متعلق به بــدن يكى از مقتولين 

پرونده است. 
كارآگاهــان اداره دهــم با انجــام اقدامات 
شــبانه روزى موفق به شناسايى پيرمردى 
75 ســاله در منطقه اميرآباد شدند كه بنا 
بر اظهارات همســايگانش با همســر، پسر 
و عروســش زندگى مى كند اما از چند روز 
پيش و به صورت ناگهانى پســر و عروسش 
به نام هاى بهرام 38 ساله و نسرين 35 ساله 
ديگر در محل زندگى شان مشاهده نشدند. 

تحقيقــات در خصوص علت غيبت بهرام و 
نسرين در دستور كار كارآگاهان قرار گرفت 
اما پيرمرد در اظهارات اوليه همچنان مدعى 

آن بود كه بهرام و همســرش نســرين در 
حدود 10 روز پيش از خانه خارج شده و از 
آن زمان تاكنون ديگر اطلاعى از آن ها ندارد. 
با توجه به شواهد به دست آمده در خصوص 
احتمال اطلاع اين پيرمــرد از جنايت و با 
هماهنگى بازپرس پرونــده، كارآگاهان به 
محل ســكونت اين پيرمرد مراجعه كرده 
و در اولين مرحله موفق به شناســايى يك 
دســتگاه خودرو سوارى شاسى بلند دقيقا 
مشــابه خودرو شاسى بلند شناسايى شده 
در تصاوير دوربين هاى مداربسته محدوده 

كشف سرهاى بريده شدند. 
با توجه به قوى شدن احتمالات در خصوص 
ارتكاب جنايت توسط ناپدرى بهرام، بازرسى 
از محل سكونت اين شخص در دستور كار 
كارآگاهان قــرار گرفت و با حضور تيم هاى 
تخصصى و تشخيص هويت پليس آگاهى 
در محل، آثار وقوع جنايت در محل كشف 
و پيرمرد- ناپدرى بهــرام -به ناچار لب به 
اعتراف گشود و  ساعت 6 عصر چهارشنبه 
25 مــرداد ماه -همزمان با حضور ســردار 
رحيمى در پليس آگاهى تهران به قتل بهرام 

و همسرش اعتراف كرد. 
متهــم در اعترافاتش به كارآگاهان گفت: از 
مدت ها قبل با بهرام اختلاف داشتيم چون 
او معتاد شديد به شيشه و كراك بود و تمام 
وسايل زندگى را مى برد و مى فروخت؛ قالى، 
طلا، نقره، وســايل زينتى، هرچيزى كه در 
خانه قابل فروش بود مى برد و مى فروخت؛ 
ما بچه دار نمى شــديم و بهرام فرزند خواهر 
همســرم بود كه ما از كودكى او را به خانه 
خــود آورده و بزرگ كــرده بوديم؛  از چند 
روز پيش از جنايت تنش و درگيرى بين ما 
بيشتر شد طورى كه بهرام حتى همسرم را 
كتــك زد  به همين علت  همســرم را روز 

يكشــنبه 8 مردادماه به خانــه خواهرش 
فرستادم و من با بهرام و همسرش در خانه 
تنها شديم. روز يكشنبه  بهرام دوباره شروع 
به فحاشى و شكستن در و ديوار نمود؛ رفت 
داخل آشپزخانه؛ مى خواست برگردد به اتاق 
خودش كه من در را باز و ســريع تيراندازى 
كردم؛ افتاد روى زمين؛ رفتم جلو و تير دوم 
را به سرش زدم. زن بهرام با شنيدن صداى 
تيراندازى آمده بود كه ببيند چه شده؛ تا از 
لاى در بيرون آمد با تير به ســينه اش زدم. 
رفت و افتــاد روى تخت؛ وقتى رفتم داخل 
ديــدم روى تخت افتاده كه تيــر دوم را به 
سرش زدم و كارش تمام شد. بعد با اره برقى 
كه از قبل در خانه بود شــروع كردم به....؛ از 
روز جنايت در خانه تنها هستم و موضوع را 
به هيچ كس نگفتم و از آن روز همسرم هنوز 

به منزل نيامده است.
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معاون مبارزه 
با جرايم جنايى پليس آگاهى تهران، با اعلام 
اين خبر  گفت: بــا اعتراف صريح متهم به 
ارتكاب هر دو جنايت، قرار بازداشت موقت 
از سوى بازپرس پرونده صادر و متهم جهت 
انجام تحقيقات تكميلى در اختيار اداره دهم 
ويژه قتل پليس آگاهى تهــران بزرگ قرار 

گرفت.

اعتراف پيرمرد پولدار به بريدن سر زن و مرد جوان
آن بود كه بهرام و همســرش نســرين در 
 روز پيش از خانه خارج شده و از 
آن زمان تاكنون ديگر اطلاعى از آن ها ندارد. 
با توجه به شواهد به دست آمده در خصوص 
احتمال اطلاع اين پيرمــرد از جنايت و با 
هماهنگى بازپرس پرونــده، كارآگاهان به 
محل ســكونت اين پيرمرد مراجعه كرده 
و در اولين مرحله موفق به شناســايى يك 
دســتگاه خودرو سوارى شاسى بلند دقيقا 
مشــابه خودرو شاسى بلند شناسايى شده 

3 كشته و 53 مجروح حاصل واژگونى 2 اتوبوس 
در نيشابور و شاهرود

خــط قرمز: واژگونــى دو دســتگاه اتوبوس در 
كمربنــدى شهرســتان شــاهرود و در محــور 
نيشــابور به باغچه، در مجموع ســه كشته و 53 
      مجروح برجاى گذاشــت. به گزارش خبرنگار 
ما ساعت 3 و 37 دقيقه بامداد ديروز يك دستگاه 
اتوبوس در مســير «تايبــاد - تهــران» در حال 
حركت بود كه در محور «شــاهرود - دامغان» به 
دلايل نامعلومــى واژگون شــد. در اين حادثه 3 
نفر از جمله راننده و شــاگرد اتوبوس كشته و 36 
نفر از مســافران مجروح شــدند. به گفته معاون 
اورژانس شاهرود، 15 نفر از مصدومان اين حادثه 
به صورت ســرپايى مداوا و از بيمارستان مرخص 
شــدند اما حال يكى از مجروحان كه دچار قطع 
پا شده وخيم اســت. بنابر اين گزارش، در حادثه 
دوم كه ســاعت 7 و45 دقيقه صبح ديروز اتفاق 
افتاد، يك دستگاه اتوبوس مسافربرى كه از نجف 
آباد اصفهان به مشــهد مقدس در حركت بود، در 
كيلومتر 50 بزرگراه نيشــابور - مشهد مقدس در 
محدوده روستاى ديزباد به دليل نامعلومى واژگون 
شــد كه در اين حادثه دست كم 17 نفر مجروح 
شده اند. رئيس پليس راه هاى خراسان رضوى در 
گفت وگو با خبرنگار ما با بيان اين كه خستگى و 
خواب آلودگى راننده اتوبوس دليل بروز اين حادثه 
بوده است، افزود: پس از خواب آلودگى راننده، اين 
اتوبوس مسافربرى به گاردريل هاى حاشيه جاده 
برخورد كرده و از دهانه يك پل به فضاى موجود 
در بين مسير رفت و برگشت بزرگراه سقوط كرده 

و به پهلوى چپ واژگون شده است.
ســرهنگ اميدوار تعداد مجروحان اين حادثه را 
از بين 25 مســافر اتوبوس 17 نفر اعلام كرد و 
گفت: به محض بروز حادثه، نيروهاى پليس راه 
و اورژانس در محل حاضر شــده و مصدومان را 
به مراكز درمانى نيشابور و مشهد اعزام كردند و 

مابقى مسافران به صورت سرپايى مداوا شده اند.
مسئول روابط عمومى دانشــگاه علوم پزشكى 
شاهرود با اعلام اسامى مصدومان حادثه واژگونى 
اتوبوس در شاهرود، گفت: در اين حادثه  نرگس 

درودى، محمد ياسين رضايى، سوسن حيدرى، 
زرقونه حيدرى، خورشــيد حيدرى، ماه بى بى 
حيدرى، اختر محمدى كريمى، فاطمه رضايى، 
قاسم برازنده، سينا برازنده، شيلا برازنده، حبيب 

شريفى و رحيم زورى مصدوم شدند.
رضا يوسفى افزود: اسامى ساير مصدومان شامل 
عبدالرحمان ابراهيمى، عين االله احمدى، آيلين 
اجاتى، سارا محمودى، مرضيه محمودى، مهراالله 
ضروى، ســنا جى، شــكريه تيمورى، گلاب االله 
حجى، رحمت كيانى، خداداد جمشيدى، ناهيد 
رنجبرى، بهرام اچك زايى، عوض محرابى، عباس 
محرابى، امير ســعيدى، ســلطان ايوبى، رستم 
اكبرى، رضا بــارك زيى، رضا حيــدرى، روزيتا 
حيدرى، محمد ابراهيــم اكبرى، زاهد محمدى، 
زاهد تركى، محمد عمر اكه، باران تك زى، تبسم 
حيدرى، امراالله احمدى، عبدالخالق اچك زايى و 
دلاور اچك زايى اســت. وى گفت: در اين حادثه 
متأسفانه محمد صادقى و حسين احمدى راننده 
و شــاگرد اتوبوس در دم فــوت كردند و محمد 
رضا خيرالهى 43 ساله نيز براثر شدت حادثه در 
بيمارستان جان سپرد. او اضافه كرد: حال بسيارى 
از مصدومان رو به بهبود است اما برخى ديگر نياز 
بــه مراقبت هاى ويژه پزشــكى دارند كه پس از 

بررسى هاى بيشتر بايد درباره آنها نظر داد.

درودى، محمد ياسين رضايى، سوسن حيدرى، 

خط قرمز: زن جوانى بــا مراجعه به كلانترى مرزداران ادعا كرد 
كه مردى نقابدار خودروى ســوارى او را در حالى كه پسربچه 5 
ماهه اش در صندلى آن خوابيده بود، ربوده است. اما با فاش شدن 
دروغ زن جوان، وى راهى بازداشتگاه شد. به گزارش خبرنگار ما، 
بامداد چهارشنبه زن جوانى هراسان خود را به كلانترى مرزداران 
رسانده بود. پس از شكايت اين ز ن، پرونده به اداره آگاهى پايتخت 
فرستاده شد و با توجه به حساسيت موضوع اكيپى از كارآگاهان 
دست به كار شدند تا هرچه زودتر سارق كودك ربا را به دام اندازند. 
به نظر مى رسيد حادثه اى مشابه ربوده شدن جنجالى دختربچه اى 
به نام بنيتا تكرار شده و اگر مأموران دير وارد عمل شوند، ممكن 
اســت حادثه تلخ ديگرى رقم بخورد. زن جوان در شكايت خود 
گفت: از ميهمانى بر مى گشــتم. پســر 5 ماهه ام همراهم بود اما 
پسربزرگ ترم در خانه پيش پدرش بود. وقتى مقابل در پاركينگ از 
ماشين پياده شدم در يك لحظه مردى كه اصلاً او را نمى شناختم 

پشت فرمان نشست و ماشين را به همراه كودكم ربود.
كارآگاهان در نخستين اقدام با پدر كودك تماس گرفتند تا طبق 
قانون وى هم شــكايت خود را مطرح كند.اما او مدعى شــد كه 

پسرش پيش اوست و تمام گفته هاى همسرش دروغ است.
مأموران كه با پرونده اى عجيب روبه رو شــده بودند به تحقيق از 
اين مرد پرداختند و او گفت: من و همسرم مدتى است كه با هم 
اختلاف داريم. شب حادثه با يكديگر بحثمان شد كه وى پس از 
دعــوا خانه را ترك كرد و رفت. او درحالى قهر كرد و رفت كه دو 
پسرم پيش من بودند و اصلاً شب حادثه هيچ كدام از بچه ها را با 

خودش نبرد و من نمى دانم چرا چنين ادعايى مطرح كرده است.
پرونده براى رسيدگى بيشتر به دادسراى جنايى تهران فرستاده 
شد و با دستور دكترمحمد شهريارى، سرپرست دادسرا، تحقيق در 
اين خصوص آغاز شد. زن جوان ديروز وقتى به دادسرا منتقل شد 
چنين گفت: با همسرم اختلاف داشتم. او دست بزن دارد و هميشه 
من و پسر ديگرم را كتك مى زند. شب حادثه با هم دعوايمان شد 

و باز به سمتم هجوم آورد و گلويم را فشار داد.
چنــد دقيقه اى بيهوش بودم و وقتى بهــوش آمدم از ترس جانم 
خانــه را ترك كردم. اما نگران وضعيت فرزندانم بودم براى همين 
تصميم گرفتم چنين داســتانى بازگو كنم تا مبادا همسرم بلايى 
ســر آن ها بياورد. پس از اظهارات اين زن قاضى جنايى وى را به 
اتهام اخلال در نظم عمومى با ايجاد حركات غيرمتعارف و جنجالى 

بازداشت كرد.

تكرار حادثه «بنيتا» 
براى پسربچه دروغ بود

خط قرمز: تلاش ها براى نجات جــان فردى كه در 
نوجوانى مرتكب قتل شــده و 15 ســال از عمرش را 
در زندان سپرى كرده  اســت، در حالى ادامه دارد كه 
اولياى  دم يك ماه فرصت دادند متهم ديه درخواستى 
آن ها را واريز و از قصاص نجات پيدا كند. 17 سال قبل 
مأمــوران پليس پايتخت با تماس تلفنى مردى باخبر 
شــدند فردى بر اثر اصابت چاقو بر بدنش جانش را از 

دست داده  است.
پليس در تحقيقات اوليه متوجه شــد ضارب نوجوانى 
15ساله به نام مهدى است كه شوهرخواهرش را به قتل 
رسانده  است. دقايقى بعد از مشخص شدن اين موضوع، 
مهدى بازداشت شــد و بعد هم به قتل اعتراف كرد. او 
گفت: به خاطــر اختلافى كه خواهر و شــوهرخواهرم 
داشــتند، من وارد اين درگيرى شدم. شوهرخواهرم به 
خانه ما آمد و بد و بيراه گفت و من هم عصبانى شــدم 
و ايــن اتفاق افتاد. بعد از اعترافــات متهم پرونده براى 
رسيدگى به دادگاه ارسال و متهم با درخواست اولياى  دم 
به قصاص محكوم شد. با اينكه يكى از اولياى  دم فرزند 
مقتول و نوزاد بود، بااين حال عموهاى او تعهد دادند كه 

تفاضل ديه را بپردازند تا مهدى قصاص شود.
بعد از صدور حكم قصاص با توجه به اينكه مهدى نوجوان 

بود، تلاش هاى زيادى براى جلب رضايت اولياى  دم انجام 
شد اما برادران مقتول مخالفت كردند و سرانجام مهدى 

اولين بار بعد از 18سالگى پاى چوبه  دار رفت.
با وساطت مســئولان زندان و مجريان حكم، اولياى  دم 
تصميم گرفتند فعلاً حكم قصاص را اجرا نكنند. در اين 
مدت فرزند مقتول نيز بزرگ شد و يك  بار ديگر اولياى  
دم درخواست اجراى حكم قصاص را كردند؛ اين بار نيز 
با وساطت مجريان حكم متهم از پاى چوبه  دار برگشت 
و اولياى  دم گفتند براى اينكه رضايت بدهند، مهدى بايد 
500  ميليون تومان بدهد. در مهلت تعيين شده خانواده 
مهدى نتوانســتند پول درخواســتى اولياى  دم را آماده 
كنند و با وجود اينكه چندين قطعه زمين به اولياى  دم 

داده  شده  بود اما آن ها گفتند قطعاً 500  ميليون تومان 
را مى خواهند. سه شنبه شــب يك  بار ديگر مهدى براى 
اجراى حكم به سلول انفرادى برده  شد؛ اين بار مسئولان 
دادسراى جنايى تهران بعد از صحبت با اولياى دم آن ها 
را راضى كردند تا يك  بار ديگر فرصت بدهند و با دريافت 

پول، اعلام رضايت كنند.
مادر مهدى گفت: ما هرچه زمين داشتيم، به اولياى  دم 
داديم و حالا بايد 500  ميليون تومان هم پول بدهيم تا 
مهدى نجات پيدا كند. پسرم زمان قتل نوجوان بود؛ 15 
سال داشت و حالا 32ساله است. او تقريباً عمر مفيدش 
را در زندان گذرانده  اســت. در اين 17 سال خانواده من 
فشار سنگينى را تحمل كردند؛ حتى عمه ها و عموهايش 
هم زمين هايشــان را به اولياى  دم بخشيدند با اين حال 
500  ميليون تومان هم بايــد جور كنيم و من از مردم 
خواهش مى كنم به من كمك كنند تا بتوانم پســرم را 
نجات دهم و براى اين كار يك ماه بيشتر فرصت ندارم. 
دو بار طناب  دار بر گردن پسرم افتاده  است و در آخرين 
ثانيه ها او را نجات دادند. من هر دو بار به پاى اولياى  دم 
افتادم و التماس كردم ولى فايده نداشت. استرس بى امانى 
را تحمل كرده ام؛ بارها از خدا خواستم من بميرم و پسرم 

بماند ولى انگار سرنوشتم چيز ديگرى است.

 تلاش ها براى نجات جــان فردى كه در 
 ســال از عمرش را 
در زندان سپرى كرده  اســت، در حالى ادامه دارد كه 
اولياى  دم يك ماه فرصت دادند متهم ديه درخواستى 
 سال قبل 
مأمــوران پليس پايتخت با تماس تلفنى مردى باخبر 
شــدند فردى بر اثر اصابت چاقو بر بدنش جانش را از 

پليس در تحقيقات اوليه متوجه شــد ضارب نوجوانى 
بود، تلاش هاى زيادى براى جلب رضايت اولياى  دم انجام ساله به نام مهدى است كه شوهرخواهرش را به قتل 

تلاش  براى نجات نوجوانى كه در حمايت از خواهرش، قاتل شد



چندقدم با جباری بعد از باخت به سایپا 

بهانه نمی آورم، غرق مشکلات مالی هستیم

شماره 7 مخالفانش را در بارسلون ترور کرد

ورود فرهاد مجیدی به مربیگری با اسپانیول

 فوتبال  حمید رضا عرب  استقلال روزهای تلخی را 
درلیگ هفدهم  می گذراند. بسی ضعیف تر از آنچه در لیگ 
شانزدهم دیدیم! انگار منصوریان می خواهد رکورد بدترین 
شروع تاریخ را که فصل شانزدهم رقم زد دوباره بشکند وآغاز 

تلخ تری داشــته باشد. اســتقلال 96 در لیگ هفدهم یک 
بارموفق به گلزنی شده و این درحالی رخ داده که چهار90 
دقیقه را پشت سرگذاشته و از همه شــگفت انگیزتر اینکه 
رقم های سنگینی صرف خرید بازیکنان هجومی شده است. 
کافی است تنها نگاهی به ارقامی که برای جذب شجاعیان و 
بیت سعید هزینه شد را درذهن مرور کنید تا مهرتایید بزنید 
برآنچه در استقلال امروز در حال گذر است. مجتبی جباری 
یکی از مردان باسابقه استقلال که آمده است تا شاید فصل 
خوبی را با استقلال سپری کند از دیدن این وضعیت به شدت 
ناراحت است. او حین خروج ازورزشگاه تختی در حالی که 

ســرش را پایین انداخته بود چند کلامی با ما حرف زد. ازاو 
پرسیدیم که آقا مجتبی چرا اســتقلال به این روزافتاده که 
سرش را به نشانه تاسف تکانی داد و گفت:» درست می شود. 
نگران نباش.« جمله جباری سرشــار از امیــدواری بود اما 

تردید را می شد در چشم هایش دید. شــاید او نیز در نهان 
به این نتیجه رسید که استقلال با مجموعه کادرفنی فعلی 
و مربیانش به جایی نخواهد رســید که وقتی با این پرسش 
مواجه می شود که ریشه مشــکلات کجاست غیرمستقیم 
ازوضعیت بداقتصادی اســتقلال ایراد می گیرد:» ما مشکل 
مالی داریم. برای من سوال است که چرا تیم بزرگی همچون 
استقلال نباید وضعیت مالی مطلوبی داشته باشد. قبلا هم 
همین وضعیت بوده وبرای من جــای تعجب دارد که چرا و 
به چه دلیل کسی به اوضاع اســتقلال رسیدگی نمی کند. 
بازیکنان ما ماه هاست پولی نگرفته اند. ما غرق درمشکلات 

مالی هســتیم. با این وضعیت کار هر روز سخت و سخت تر 
می شود.« 

یعنی تو همه مشکل استقلال را بی پولی ها می دانی؟ جباری 
پاسخ می دهد:» الان بله! چون استقلال عملکرد خوبی دارد. 

بچه ها درهمین بازی با ســایپا موقعیت های زیادی ایجاد 
کردند اما انگارکمی از لحاظ روانی تیم مشکل دارد که توپ ها 
گل نمی شود. مشکل روانی را هم باشگاه باید حل کند. تا کی 

باید این وضعیت را تحمل کنیم؟« 
اما برای هواداران استقلال تحمل این تیم دیگرسخت شده. 
دیگرنمی توانند چنین اســتقلالی را تاب بیاورند. جباری 
مکثی می کند ومی گوید:» درست می گویید. ما باید طوری 
بازی کنیم که این هوادار لذت ببرد اما به همه آن ها می گویم 

کمی صبرداشته باشند.« 
به جباری می گوییم صبرتا کجا؟ استقلال یک سال واندی 

است که دراختیارمنصوریان اســت و نتیجه اش شده این 
فوتبال که دوباره همان حرف ها را تکرار می کند:» باورکنید 
خود منصوریان بیش ازهمه ناراحت است. چند هفته صبر 

کنید تیم درست می شود. این را قول می دهم.« 

چند قدم دیگربا جباری جلو می رویم....حرف دیگری هم داری 
آقا مجتبی؟ بلافصله می گوید:» من نمی دانم مدیران استقلال 
چه فکرمی کنند. این طور نمی شود انتظار موفقیت داشت.« 
جباری حرف هایش را با گفتن جمله ای ادامه داد که ناقض 
تمام امیدواری هایی بود که به هواداران می داد. و گفت که 
با این وضعیت نمی توان انتظارموفقیت داشت درحالی که 
چند قدم  عقب ترهواداران را به صبــر فراخوانده بود. حال 
برای این استقلال باید صبرکرد یا پرونده اش را بست؟ چند 
هفته دیگرتکلیف مشخص می شود. منتظر خبرهای تازه از 

استقلال باشید.

امیر محمد سلطانپور: در حالی که این روزها یکی 
از اصلی ترین دغدغه های گروه زیادی از طرفداران 
استقلال آینده تیم و مربی شان است، دیدن عکس 
ستاره ســابق و محبوبشان در اینســتاگرامش که 
پیراهن باشگاه اسپانیول را در دست دارد، احساسی 

دوگانه را در آن ها به وجود می آورد.
خیلی وقت نیســت که فرهاد مجیدی، با جدیت 
تمام، مــدارک مربیگری خــود را تکمیل کرده و 
از انگیزه های بــالای خود بــرای ورود به جرگه 
مربیان خبر داده است. اولین شایعه پس از ورود 
رســمی مجیدی به جمع مربیان زمانی به وجود 
آمد که گفته می شــد حتی باشــگاه استقلال به 
وی پیشــنهاد داده که قرار اســت به جای علی 
منصوریــان یک مربــی خارجی بزرگ ســمت 
سرمربیگری آبی پوشــان را به دست بگیرد و وی 
می تواند به عنوان دســتیار اول وی فعالیت کند. 
البته مجیدی به خاطر اختلافات زیاد با افتخاری 
مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال هیچوقت چنین 

پیشنهادی را قبول نمی کند.
اما اکنون فرهاد مجیدی در اولین کار رسمی اش شروع 
جالبی داشته است. او به اســپانیا ، یکی از بزرگترین 

مراکز فوتبالی جهان رفته و در شهر بارسلونا هدایت 
تیم پایه و زیر 16ساله های باشگاه اسپانیول، باشگاه 
دوم این شهر را به دست گرفته است. اعتماد تیم های 
اسپانیایی که اعتقاد زیادی به فوتبال پایه دارند، به یک 

مربی تازه کار ایرانی که البته از کارنامه فوتبالی خوبی 
برخوردار است، نشان دهنده ارتباطات قوی است که 
مجیدی در این مدت با مراکز فوتبالی و باشگاه های 
مختلف اروپا برقرار کرده اســت. با این حال دیروز تا 
زمان تنظیم گزارش هیچ نشانی از این انتصاب جز 
روی صفحه اینتســتاگرام وی روی ســایت باشگاه 
اسپانیول دیده نشد. مجیدی بدون استفاده از پایگاه 
محبوبیت بالایش در میان هواداران استقلال برای 
فشار به کادر فنی و مدیریت استقلال، راه خود را در 
پیش گرفته است. مسلما او در قلب خود آرزوی روزی 
را دارد که به عنوان سرمربی روی نیمکت استقلال 
بنشیند اما هیچکس مثل سرمربی کنونی استقلال 
یعنی علی منصوریان نمی توانــد لزوم رعایت زمان 
بندی مناسب را برای به دست گرفتن چنین سمت 

مهمی به او یادآوری کند.
فرهــاد مجیدی قطعا روزی ســرمربی اســتقلال 
خواهد شــد؛ اما تا آن زمان او خود را به سرنوشت 
دیگران واگذار نمــی کند. او می خواهد داســتان 
خاص مربیگری خود را بنویسد که شاید اوج آن یعنی 
حضور در استقلال، هنوز چند فصل دیگر از این کتاب 

نوشته شده باشد.

موتور تراکتورسازی روشن شد؟
استقلال روی ریل ناکامی

ورزش: هفته چهارم لیگ برتر با پاره شــدن نــوار پیروزی های 
پرسپولیس و شکست دوباره اســتقلال آغاز شد. چهارشنبه شب 
سیاه جامگان در بازی که داوری نقش مهمی در نتیجه آن داشت 
توانســت به نتیجه یک بر یک مقابل پرســپولیس دست یابد.24 
ســاعت بعد اما استقلال مقابل ســایپا یک بر صفر شکست خورد 
تا دایی ســرانجام پس از چندین ســال موفق شــود استقلال را 
شکست داده و منصوریان را به درب خروجی نزدیک کند. تک گل 
این بازی را عباس زاده به ثمر رســاند از روی نقطه پنالتی. دربی 
اصفهان را سپاهان دو بر صفر برد. اما جالب ترین نتیجه را پارس 
جنوبی با پیروزی دو بر یک مقابل صنعت نفت در دربی جنوب به 
دست آورد.مردان تارتار با این پیروزی دوباره به صدر برگشتند تا 

شگفتی سازی شان ادامه پیدا کند. 
تراکتورسازی هم سرانجام در این فصل پیروزی شد و با شکست دادن 
2 بر یک نفت نگون بخت دل پرشورها را به هفته های آینده گرم کرد.

اتفاق عجیب و باورنکردنی در 
فدراسیون فوتبال

ورزش: طبق آنچه در برنامه »پرونده« رادیو ورزش، امروز عنوان 
شد، فدراسیون فوتبال در زمان ریاست مهدی تاج تصمیم به ثبت 
این فدراسیون به عنوان یک شرکت خصوصی گرفته است. اولین 
اتفاق عجیب در این ماجرا تاریخ تأسیس فدراسیون فوتبال است. 
فدراسیون فوتبال ایران در تاریخ 12 اسفندماه 1325 تأسیس شد 
و 30 بهمن 1326 به عضویت فیفا درآمد، اما مشخصاتی که برای 
ثبت آن به سازمان ثبت اسناد و املاک کشور ارسال شده، تاریخ 
تأسیس1396/03/03 )سوم خردادماه 1396( را نشان می دهد، 
یعنی فدراســیون تحت امر مهدی تاج بیش از 70 سال از سابقه 
این فدراسیون را نادیده گرفته و اکنون دوماهه است! نکته جالب 
دیگر اینکه به  استناد این سند، تاج می تواند 13 ماه بیشتر رئیس 
فدراسیون باشد و به جای ســال 1399، در سال 1400 ریاستش 

به پایان برسد.

منتظری: هواداران حق دارند که 
ناراحت باشند  

ورزش: مدافع تیم فوتبال استقلال معتقد است که تیمش همچنان 
پتانسیل کسب مقام قهرمانی لیگ برتر را دارد. پژمان منتظری پس 
از شکست تیمش مقابل سایپا اضافه کرد: شرمنده هواداران شدیم. 
شرایط می توانســت برای ما خوب پیش برود، اما متأسفانه شرمنده 
شدیم. ما تیم خوبی داریم و مطمئناً روزهای خوب مان از راه می رسد. 
از تماشــاگران معذرت می خواهم. هواداران حــق دارند که ناراحت 
باشند. جایگاه اصلی ما اینجا نیست و ما بدشانسی آوردیم. امیدوارم 

دوباره بتوانیم آن ها را خوشحال کنیم.

اکنون وقت حمایت است نه حاشیه سازی
پنجعلی: این پرسپولیس می تواند 

قهرمان آسیا شود
تسنیم: محمد پنجعلی با اشــاره به شعارهای برخی از هواداران 
علیه مهــدی طارمــی و موقعیت هایی که این مهاجم از دســت 
می دهد، عنوان کرد: طارمی همان بازیکنی است که دو دوره آقای 
گل لیگ برتر شده، اما برخی ها زود احساسی می شوند و تیم را به 
حاشیه می برند. وی افزود: طارمی بازیکن بسیار خوب و حرفه ای 
است. اعتقاد دارم بازیکنی مانند او در فوتبال ایران کم نظیر است 
اما اکنون فشار روانی زیادی روی این بازیکن است. فرقی نمی کند 
منشا در زمین باشــد یا طارمی،  ما باید از تیم حمایت کنیم. این 
پرسپولیس پتانسیل رسیدن به فینال لیگ قهرمانان آسیا و حتی 
قهرمانی را هم دارد. واقعاً حیف اســت تیم به حاشــیه برود،  الان 

وقت حمایت است.

دایی: شایسته پیروزی بودیم
ورزش:سرمربی تیم فوتبال سایپا مدعی شد تیمش در دیدار مقابل 

استقلال موقعیت های زیادی داشته و شایسته پیروزی بوده است.
علی دایی پس از برتری یک بر صفر تیمش برابر استقلال در نشست 
خبری اظهار داشــت: بازی خوبی بود. در نیمه اول بین دقایق 28 تا 
36 حاکم بازی بودیم و موقعیت های زیادی داشــتیم. بچه های من 
با تاکتیک بازی کردند و به آن ها تبریــک می گویم. در نیمه دوم ما 
با بازیکنــان در رختکن صحبت کردیم و به جبــاری و هافبک های 
استقلال اجازه بازیسازی ندادیم. همین مسئله باعث شد که نسبت 
به استقلال برتری داشته باشیم و دو موقعیت تک به تک هم داشتیم 
که می توانستیم به گل برسیم. به نظرم شایسته پیروزی بودیم و سه 

امتیاز را هم گرفتیم. 

قلعه نویی: فغانی به زیبایی بازی کمک 
کرد

ورزش: سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان به همتای خود در تیم 
سپاهان به خاطر پیروزی در دربی اصفهان تبریک گفت و دروازه بان 
زردپوشان را عامل برتری این تیم دانســت. امیرقلعه نویی در مورد 
عملکرد داور دربی اصفهان نیز خاطر نشــان  کرد: به فغانی تبریک 
می گویم که کمک کرد بازی زیبا و با سرعت خوبی انجام شود. شاید 
گلی که به ثمر رساندیم در موقعیت درستی بود و شاید گل آن ها نیز 
در موقعیت آفساید به ثمر رسید. به هر حال اگر ایرادی است مربوط به 
من می شود و اینکه بازیکنانم برای داشتن یک عملکرد خوب تلاش 

می کنند، راضی کننده است. 

تارتار: بازیکنانم لیاقت دعوت به تیم 
ملی را دارند

ورزش:مهدی تارتار پس از پیــروزی 2 بر یک تیمش مقابل صنعت 
نفت آبادان و پس گرفتن صدر جدول از پرسپولیس گفت: از هواداران 
پارس جنوبی تشــکر ویژه می کنــم و در هیچ جای کشــور چنین 
هوادارانی ندیده ام. آن ها زمانی که گل اول را دریافت کردیم، تیم ما 
را در شرایط سخت تشویق کردند. این ســومین باری بود که تیم ما 
از حریف با یک گل عقب افتاد و به بازی برگشت. بچه ها نشان دادند 
پتانسیل لازم را دارند و وقت آن رسیده که دیده و به تیم ملی دعوت 
شوند. آن ها زیبا بازی می کنند و نتایج خوبی کسب کرده اند. به نظرم 

آن ها لیاقت دعوت به تیم ملی را دارند.

ضد حمله

برانکو : انتقادات قابل درک نیست
ورزش سه: سرمربی پرسپولیس به موج تازه انتقادات علیه طارمی واکنش نشان 
داده اســت. برانکو ایوانکوویچ می گوید:  مهدی طارمی بازیکنی است که دو سال 
پیاپی به عنوان بازیکن برتر فوتبال ایران انتخاب شــده و هیچ مربی در دنیا وجود 
ندارد که بازیکنی با چنین ارزشی را از تیم کنار بگذارد. من نمی توانم متوجه شوم 
که چرا چنین بحث هایی در مورد طارمی به راه افتاده و این ســوْال مطرح شد که 

چرا فیکس بازی می کند.
برانکو در مورد بازیکنان جدیدش نیز اظهار داشــت: یکی  از ســوالاتی که از 
من می شود این اســت که چرا بازیکنان نیمکت نشین را بازی نمی دهی به طور 
مثال چرا ســیامک را بازی نمی دهم و آیا از او و کیفیتش خوشم نمی آید. اصلا 
اینطور نیســت. ما اصلا در پرســپولیس بحث خوش آمــدن نداریم و یک تیم 
حرفه ای هســتیم و بازیکنان با توجه به تمرینات هفتگــی وارد ترکیب و یا از 

آن خارج می شوند. 

منصوریان: این استقلال تا سال 1401 یکی از 
قدرت های آسیاست

ورزش:سرمربی تیم فوتبال استقلال پس از شکست تیمش مقابل سایپا وعده ای عجیب 
داد! علی رضا منصوریان اظهار داشت: ما برای بازی مالکانه در این بازی، زحمت کشیدیم 
و شرایط خوبی رقم زدیم. می دانیم که هواداران از این شکست ناراحت شدند، اما ما تمام 
تلاش مان را کردیم. وقتی توپ را به جلو می بردیم، توپ ما یا به بیرون می رفت یا به مدافعان 
برخورد می کرد.  وی در ادامه تصریح کرد: امیدمان به همین هواداران است و دست تک 
تک آن ها را می بوسم. اشــکال ندارد، اکنون آن ها از دست ما ناراحت شدند، اما در ادامه 
نتیجه خواهیم گرفت. این ها همان هوادارانی هستند که در روزهای سخت من را حمایت 
کردند. ما برخلاف میل باطنی و روی دو پنالتی دو بازی مان را واگذار کردیم، اما ساختار 
این تیم را به نحوی درست کرده ام که تا ســال 1401 یکی از قدرت های آسیا خواهیم 
شد. در آینده روزی را می بینم که استقلال یکی از ابرقدرت های ایران و آسیا خواهد شد. 14

تلگرامی

1

   رئال مادرید پس از نتیجه نگرفتن در کمیته اســتیناف، حالا برای کاهش 
محرومیت رونالدو به دادگاه CAS رجوع کرده است.

  لوئیس سوارز  در بازی برگشت ســوپرکاپ اسپانیا دچار مصدومیت شد و 
حدود 4 هفته از میادین به دور خواهد بود. 

  لیپی یکی از منتقدین فروش باشگاه های میلانی به مالکان چینی بود با  خریدهای 
متعدد میلان متقاعد شد که این باشگاه به زودی درخشان ظاهر خواهد شد.

 یورگن کلوپ، سرمربی لیورپول مدعی شد که درک نمی کند چطور کوتینیو 
می خواهد لیورپول را ترک کند و راهی بارسلونا شود.

  مارکو آسنســیو، هافبک رئال مادرید تاکید کرد که هرگونه پیشنهادی از 
سوی پاری سن ژرمن را رد خواهد کرد.

 رئال پیشــنهاد جدیدی به مبلــغ 46 میلیون پونــد   برای جــذب دخیا به 
منچستریونایتد ارائه کرده است. با این حال مورینیو تاکید کرده بود که دخیا 100 درصد 

در منچستریونایتد می ماند و خیلی بعید است که رئال بتواند به خواسته خود برسد.
  سجاد شهباززاده که در اواسط نیمه اول دیدار استقلال مقابل سایپا از ناحیه 
زانو دچار آسیب دیدگی شد مدتی از میادین دور خواهد بود و بدون شک به دیدار 

با پدیده نخواهد رسید.
  تیم فوتسال غیرت در اردوی هفته آینده خود در کشور اسپانیا با تیم اینتر 
مویستار اسپانیا مسابقه خواهد داد که این بازی با تقابل دو ستاره فوتسال دنیا 

یعنی حسین طیبی و ریکاردینیو جذابیت های خاص خود را خواهد داشت.
 سارقان به منزل حمیدرضا صدر کارشناس مشهور فوتبال کشورمان دستبرد 

زده اند و بسیاری از اطلاعات او را دزیده اند!
 یک منبع مطلع از حضور  زلاتکو دالیچ طي روزهاي آینده در ایران و عقد قرارداد با 

یک باشگاه خبر داد. دالیچ مربي کروات   سابقه حضور در العین امارات دارد.
 حشمت مهاجرانی، ســرمربی اســبق تیم ملی به دلیل ناراحتی معده در 

بیمارستان ایرانیان دبی بستری شد.
 مایکل اومانیا، مدافع پیشین پرسپولیس جانشین طیبي در پارس جم  می شود.

 مسعود سلطانی فر،وزیر ورزش می گوید: شیوه اداره استقلال و پرسپولیس 
تغییر می کند.

  در ادامه رقابت های فوتســال تیم فرش آرا دیروز مقابــل حفاری اهواز به 
تساوی 3 بر 3 رسید.

موسوی: منصوریان 
خودش کنار برود

ایســنا: علی موســوی بازیکن سابق 
اســتقلال درباره شــرایط این روزهای 
آبی پوشان اظهار کرد : امسال استقلال  
منصوریان لیگ را خوب آغاز نکرده است. 

سال قبل هم دقیقا همین گونه بود. پارسال هم نفرات خوبی برای این تیم جذب شد 
اما فقط در نیم فصل دوم استقلال توانســت نتایج مطلوب بگیرد. او در ادامه افزود: 
منصوریان بازیکن بسیار خوبی بود و یک استقلالی متعصب است اما وقتی در یک 
سال و نیم گذشته نتوانسته نتیجه خوبی بگیرد، بهتر است خودش کنار برود تا یک 
مربی خوب خارجی به جایش بیاورند البته اینکه می گویم مربی خارجی منظورم هر 
مربی نیست بلکه یک مربی در سطح کی روش و برانکو است. استقلال همیشه باید 

با اختلاف امتیاز در صدر جدول باشد.

عباس زاده: خوشحالی 
بعد گلم به عشق 

پرسپولیس بود
ورزش: مهاجم سایپا خوشحالی بعد 
از گل جالب توجهش بعد از گلزنی به 
استقلال که با پشتک زدن او همراه بود 

را به دلیل انگیزه ای که این نوع خوشــحالی به او می دهد عنوان کرد. محمد 
عباس زاده می گوید: شادی گل من همیشــه همین بوده، پشتک زدن به من 
انگیزه می دهد و این بار هم بعد از گلزنی به این نحو خوشحالی کردم. مهاجم 
تیم فوتبال سایپا در پاسخ به این سؤال که چرا بعد از پشتک زدن مچ بند قرمز را 
بوسید، گفت: دلیل آن مشخص است و من در مورد آن صحبت نکنم بهتر است. 

عشق به پرسپولیس باعث می شود من این کار را بکنم.

بادامکی: پرسپولیس 
از خودی ها ضربه 

می خورد
تسنیم: حسین بادامکی بازیکن سابق 
پرسپولیس و کاپیتان حال حاضرسیاه 
جامگان درمورد اینکه پرســپولیس 

درگیر یکسری حواشی شده و تماشاگرانش علیه مهدی طارمی جبهه گرفته و 
به تشویق منشا می پردازند، گفت: پرسپولیس تنها می تواند از خودی ها ضربه 
بخورد. شرایط برای نتیجه گرفتن این تیم در آسیا مهیاست. تیم پرسپولیس در 
حساس ترین موقعیت خود قرار گرفته است و امیدوارم در آسیا افتخارآفرینی 
کند، اما این اتفاق ها برای پرسپولیس خوب نیست. به خصوص برای طارمی که 
عملکردش در یکی دو سال گذشته گویای همه چیز است. هواداران پرسپولیس 
نباید اجازه دهند برخی افراد انگشت شمار برای پرسپولیس حاشیه سازی کنند.
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ورزشـــی

فشارهیئت مدیره استقلال به افتخاری
بازی با پدیده آخرین فرصت 

منصوریان
ورزش:  برخی از اعضای هیئت مدیره باشــگاه اســتقلال پس 
از شکســت این تیم مقابل ســایپا طی تماس هایی با افتخاری، 
مدیرعامل باشگاه ازوی خواسته اند، هرچه زودترتکلیف علیرضا 
منصوریان را مشخص کند. یکی ازاعضای هیئت مدیره استقلال 
که نمی خواست نامی از او در رسانه ها برده شود تا نشست امروز 
هیئت مدیره برگزار شود از نارضایتی شدید خود از نتایج استقلال 
پرده برداشت عنوان کرد که قهرمانی این فصل نیز به واسطه نتایج 
بد هفته های آغازین درحال از بین رفتن است و مدیریت باشگاه 
باید هرچه زودتردرباره ادامه همــکاری با این کادرفنی تصمیم 
نهایی را بگیرد. این شخص به همراه دو عضودیگرهیئت مدیره به 
افتخاری گفته اند که پس از بازی با پدیده منصوریان را برکنار و 
مربی جدیدی را به استخدام درآورد. گفته می شود افتخاری به 
دلیل اینکه منصوریان تنها حامی اوست نمی خواهد این مربی را 
ازدست بدهد. آیا او موفق خواهد شــد درمقابل خواست هیئت 

مدیره بایستد؟

پرسپولیس آتش زیر خاکستر !
از خط و نشان در فضای مجازی تا تهدید مدیران 

توسط کاپیتان ها
سینا حسینی : توئیت اعتراضی حســین ماهینی در واکنش به شعار هواداران پرسپولیس علیه مهدی 
طارمی، در بازی با سیاه جامگان نشان داد ستاره های تیم برانکو با سکوهای آزادی روابط دوستانه ای ندارند. 
این اختلاف زمانی رونمایی شد که مدیر کانون هواداران پرسپولیس در واکنش به اعتراض ماهینی مدعی 
شد ماجرا به اعتراض به طارمی برنمی گردد بلکه بعد از این که چند لیدر توسط مدیریت باشگاه از کار برکنار 
شدند برخی ستاره ها   از این اتفاق ناراحت شدند حالا با این مدل اعتراض خود به لیدرها را بیان می کنند 

اما بهتر است بازیکنان در جریان باشند که نام پرسپولیس از همه چیز مهمتر است نه یک بازیکن خاص!
درگیری ماهینی و مدیرکانون هواداران باشگاه پرسپولیس آغاز یک جنجال جدید در فضای مجازی بود 
به همین دلیل سایر بازیکنان به نشانه حمایت از ماهینی و اعتراض به اسماعیل بیگی تمام پست های خود 
در اینستاگرام را پاک کردند تا برای چندمین بار چالش جدیدی میان بازیکنان و هواداران شکل بگیرد. در 
همین میان برخی رسانه های خبری مدعی شدند اعتراض به بازیکنان پرسپولیس به ویژه مهدی طارمی از 
سوی مدیران باشگاه طراحی شده است و آنها با هماهنگی این شعارها را از روی سکوهای علیه مهدی طارمی 
سر دادند. مصاحبه علی اکبر طاهری مدیرعامل باشگاه پرسپولیس نیز تا حدودی به این شائبه کمک کرد، 

چون وی در اظهارنظری اعلام کرد طارمی باید در باشگاه پاسخگوی رفتار خود باشد!
پس از این مصاحبه جنجالی بود که سید جلال حسینی نیز وارد جریان شد و به نشانه حمایت از مهدی 
طارمی اعلام کرد بهتر است هواداران در جریان بسیاری از مطالب باشند و مدیران باشگاه نیز به فکر انجام 
به تعهدات خود به بازیکنان باشند. هرچند سید جلال حسینی زیاد به ماجرا ورود نکرد و در گفت و گو با 
خبرنگاران مدعی شد که در آینده بسیاری از مســائل را بازگو خواهد کرد اما پیداست که اوضاع و احوال 
پرسپولیس بر خلاف انتظار معمول بسیار آشفته است. مدیران باشگاه پرسپولیس که حالا خود را در برابر 
بازیکنان ناراضی مشاهده می کنند فعلا هیچ حرکت جدیدی انجام نداده اند ولی اصلا دور از انتظار نیست 
که دوباره آنها اقدام به عقب نشینی کنند چون دو بازی حساس پیش رو به ویژه بازی در لیگ قهرمانان آسیا 
حکم مرگ و زندگی برای آنها دارد به همین لحاظ به احتمال فراوان دوباره دود سفید از دودکش های باشگاه 
بیرون خواهد آمد تا آرامش حاکم شود اما همه اهالی باشگاه پرسپولیس می دانند این آرامش کاملا موقتی 

است و با یک جرقه در انبار باروت دوباره آتش اختلافات از ساختمان باشگاه زبانه خواهد کشید.



اردوهاى بى هدف و نارضايتى از سرمربى كوبايى تيم ملى بوكس

مشت بر سندان

A آغاز فصل جديد رقابت هاى سرى

حمله به امپراطورى يووه

 بوكس  ورزش   فدراسيون بوكس در تصميم هايى جالب 
و فورى طى يك هفته اخير دعوت از تيــم ملى كوبا به ايران 
براى برپايى تمرينات مشــترك را لغو كرد. همچنين اردوى 
تيم ملى كه با حضور نفرات مدنظر سرمربى و همچنين اضافه 
شدن احسان روزبهانى پيگيرى مى شد، با تصميم فدراسيون 

تا آبان ماه تعطيل شد.
قرار است نزديك به 3 ماه ديگر مسابقات قهرمانى كشور برگزار 
شود و تا آن زمان اردوهاى تيم ملى به دليل عدم شركت در هر 
گونه مسابقه رسمى تا يك سال آينده تعطيل اعلام شده و قرار 
است برنامه ها از سوى كادرفنى به صورت خصوصى در اختيار 

ملى پوشان قرار بگيرد. 
از سوى ديگر كميته فنى فدراســيون قرار است در انتخاب 
كادرفنى تيم هاى ملى در رده هاى ســنى مختلف بازنگرى 

صورت دهد.

*نارضايتى از خيمنز
در همين حــال سرپرســت جديد فدراســيون بوكس از 
احتمال تغيير در كادرفنى تيم ملى بزرگســالان خبر مى 
دهد. افشين داورى، سرپرســت فدراسيون بوكس  گفت:  
فكر مى كنم 4 ماه ديگر از قرارداد خيمنز باقى مانده است. 
بايد مطالعه توســط كميته فنى بــراى برنامه هاى آتى او 
صورت بگيرد. متاســفانه طى 7 ماه اخيرى كه خيمنز در 
ايران بوده، هنوز نتوانســته منتخبى از بهترين هاى ايران 
را در تيم ملى جمع كند. احتمال قطع همكارى هم وجود 
دارد اما فعلا براى ادامه قرارداد اين مربى تصميم گرفتيم 
كه به شهرستان ها برود و كلاس هاى آموزشى برگزار كند. 

اين موضوع در قراردادش نيز قيد شده است. 
داورى گفت: اين مربى دو ســتاره است، در حالى كه ما چند 
مربى سه ستاره در كشــور داريم. هدف اصلى ما بازى هاى 

آسيايى سال آينده اســت و بايد تيم ملى قدرتمندى از دل 
مسابقات قهرمانى كشور بيرون بيايد.

*اردوهاى بى هدف
ســجاد محمدپور ، ملى پوش بوكس ايران دليل كنســل 
شدن اردوهاى تيم ملى را امكانات ضعيف و نبود مسابقات 
تداركاتى اعلام كرد و گفت:  اردوها شرايط خوبى نداشت 
و به همين دليل مســئولان فدراســيون اردوها را كنسل 

كردند.
 مشكلات كانكس ها و غذاها از جمله مسائلى بود كه بوكسورها 
را اذيت مى كرد و با آمدن سرپرســت جديد قرار شد شرايط 
محل اسكان و غذاى ملى پوشان بهتر شود تا اردوها را پيگيرى 
كنيم.فدراسيون از اردوهايى كه برگزار مى كند هيچ هدفى 
ندارد. مســابقه اى وجود ندارد كه ملى پوشان در آن شركت 

كنند و بزرگترين مشكل اردوها هم همين مسائل است. 

دلارام عظيمى: يوونتــوس، ناپولى، ميلان، رم، 
اينتر، لاتزيــو و فيورنتينا از نگاه كارشناســان و 
بنگاه هاى شرط بندى از بيشترين شانس ممكن 
براى قهرمانى در رقابت هاى ايــن فصل فوتبال 
ايتاليا برخوردار هســتند. اگر ترتيب قرارگرفتن 
تيم ها در جدول رده بندى همين طور باقى بماند، 
يوونتوس براى هفتمين بــار پياپى جام قهرمانى 
را به تورين خواهد برد كــه اتفاقى نادر در فوتبال 

باشگاهى ايتالياست. 
*تغييرات اساسى

 فصل جديد رقابت هاى سرى A با تغييرات مهمى 
آغاز خواهد شد. بانوى پير بعد از شكست تلخ فينال 
چمپيونزليگ در كارديف، ميلان چينى با انگيزه 
فراوان بعــد از پايان عصر برلوســكنى و رم بدون 
فرانچسكو توتى و اسپالتى  مى توانند معادلات اين 
فصل را به طور كلى ازهمين هفته نخســت برهم 
زنند. ناپولى با اتكا به تيم ســابق خود نشان داده 
كه اعتقادى به ولخرجى در بــازار نقل وانتقالات 

نداشته و تقريبا هيچ خريد و فروشى در فصل نقل 
وانتقالات انجام نداده اســت. هنوز ده روز ديگر تا 
پايان مهلت نقل وانتقالات باقى است و اين احتمال 
وجود دارد كه تا هفته دوم بازيكنان زيادى تيم هاى 

خود را به مقصد باشگاه هاى ديگر ترك كنند. 
رقابت هاى اين فصل باشــگاهى ايتاليا به منظور 
آمادگى هرچه بيشــتر تيم ملى براى جام جهانى 
روسيه روز 20 مه سال 2018 به پايان مى رسد و 
بازى برگشت يوونتوس و رم در دو هفته مانده به 

پايان رقابت ها انجام خواهد شد.  
يووه در همين آغاز فصل با مشــكلات بى پايانى 
درخط دفاعى روبروست و رم هم گل هاى زيادى 
دريافت مى كند. اينتر با اســپالتى روى نيمكت 
بهترين عملكرد را در پيش فصل داشته و ميلان 
بيشــترين بازيكنان را در بازار خريــدارى كرده 
است. مسلما شرايط يووه كه از باخت در كارديف 
به تيم ديگرى تبديل شده، قهرمان فصل گذشته 
را در موقعيت بحرانى قرار داده و آلگرى در نوعى 

آشفتگى ذهنى به سر مى برد و مديريت باشگاه هم 
ضعف هاى عمده اى در اين چند ماه نشــان داده 
است. يووه در سوپرجام ايتاليا هم به لاتزيو باخت 
و البته بر هيچكس پنهان نيست كه دشيليو قطعا 
دنى آلوز نيست و بن عطيه نمى تواند جاى بونوچى 

را در قلب دفاع پر كند. 
*رم زير تيغ

رم پيش از شــروع فصل با انتقادهــاى فراوان 
روبروست و با چهارگلى كه از سلتاويگو دريافت 

كرده، با بدترين وضعيت ممكن به استقبال فصل 
جديد مى آيد. دى فرانچســكو مربى جديد اين 
تيم تجربه حضور در يك باشــگاه بزرگ را دارا 
نيست و مســلما در اين فصل با توجه به سطح 
بالاى توقع هواداران جلوروسى، روزهاى سختى 
را در ورزشگاه المپيك سپرى مى كند. راديوهاى 
محلى پايتخت هر روز در گــزارش هاى خود از 
اينكه او شــخصيت كاريزماتيك ندارد و به درد 
اين تيم نمى خورد، گله مند هستند. اگرچه رم 

با دروسى، ناينگولان و استروتمن قدرتمند ترين 
خط ميانى ايتاليــا را دراختيــار دارد، اما هنوز 
نتوانسته هويت خود را درآســتانه فصل جديد 
پيدا كند. هدفى كه اينتر با مربى سابق اين تيم 
در بازى هــاى تداركاتى تابســتانى به خوبى به 
آن دســت يافت و اين تيم را به يكى از مدعيان 
قهرمانى تبديل كرده اســت. البته تا پايان فصل 
زمان زيادى باقى اســت و وقوع هــر اتفاقى در 

ماه هاى آتى قابل پيش بينى خواهد بود. 
* هدف مشترك ميلانى ها 

بحثى مشابه اينتر در مورد ديگر تيم شهر ميلان 
صدق  مى كند. روسونرى هرچه مى توانستند در 
بازار نقل وانتقالات خريد كــرده و هواداران اين 
تيم را به وجــدآورده اند. كمتريــن هدف ميلان 
كسب سهميه ليگ قهرمانان درفصل آينده است 
و البته مونتلا مى داند كه بــراى بازگرداندن اين 
تيم به شرايط ميلان دهه نود به زمان زيادى نياز 

خواهد بود.

 حدادى از مرز 700 گذشت
تاريخ سازى ستاره بسكتبال ايران

ورزش: كاپيتان بسكتبال كشورمان اولين بازيكن 700 امتيازى 
در آسيا شد.

 حامد حدادى كاپيتان تيم ملى ايــران در ديدار مقابل لبنان   23 
امتياز كسب كرد و مجموع امتيازهايش در آسيا را به بيش از 700 
رساند و نخستين بسكتباليستى نام گرفت كه در قاره كهن از مرز 

700 امتياز عبور كرد.

رو نمايى از تركيب نهايى 
واليباليست هاى اميد 

ورزش: سرمربى تيم زير 23 سال ايران براى حضور در رقابت هاى 
قهرمانى جهان ليست 12 نفره و نهايى را اعلام كرد.

خوان سيچلو سرمربى تيم واليبال زير 23 سال ايران نام 12 بازيكن 
نهايى را براى حضور در رقابت هاى قهرمانى جهان اعلام كرد كه 
بر اين اساس جواد كريمى، شــايان حمودى، جابر اسماعيل پور، 
رسول آقچه لى، رحمان تقى زاده، ســهند االله ورديان، على اصغر 
مجرد، سليم چپرلى، سعيد جواهرى توانا، اسماعيل مسافر، امير 
خداپرستى و اســماعيل طالبى تركيب ايران در اين رقابت ها  را 

تشكيل مى دهند.
مسابقات قهرمانى زير 23 سال جهان از روز 27 مرداد ماه جارى به 
ميزبانى مصر آغاز مى شود و روز سوم شهريورماه به پايان خواهد 
رسيد. تيم ايران در گروه B با تيم هاى روسيه، تركيه، چين، الجزاير 
و آرژانتين هم گروه خواهد بود. تيم هاى اول و دوم هر گروه به نيمه 
نهايى راه پيدا مى كنند و تيم هاى ســوم و چهارم هر گروه براى 
كسب عناوين پنجم تا هشــتم با يكديگر جدالى نفسگير خواهند 

داشت.

قهرمانى نويد شمس در مسابقات 
پينگ پنگ نونهالان جهان

ايسنا: نويد شمس براى دومين سال پياپى عنوان قهرمانى پينگ 
پنگ نونهالان جهان را به دست آورد.

 نويد شمس در قالب تيم آسيا در اين رقابت ها شركت كرده بود كه 
در ديدار فينال تيلور فاكس از آلمان را با نتيجه 3 بر صفر شكست 

داد و عنوان قهرمانى را به دست آورد.

امروز ايران- كره جنوبى در 
نيمه نهايى بسكتبال آسيا

ورزش:  سرمربى تيم ملى بسكتبال ايران با تاكيد بر دشوارى ديدار 
برابر كره جنوبى در نيمه نهايى كاپ آسيا گفت: بايد در دفاع خوب 

باشيم و اجازه ندهيم حريف برنامه هايش را عملى كند.
مهران حاتمى گفت: قطعا ديدار بسيار سختى برابر اين تيم داريم. 
كره از ابتداى تورنمنت نشــان داده كه تيم بســيار خوبى است. 
بســكتبالى تيمى بازى مى كنند و هر بازيكنى كه دارند با برنامه 

وارد ميدان مى شود. 
سرمربى تيم ملى ايران ادامه داد: رقابت با اين تيم بسيار دشوار است 
و بايد در دفاع عملكرد خوبى داشته باشيم و اجازه ندهيم كه آنها 
برنامه هايشــان را عملى كنند. فرصت خوبى داشتيم تا در اين دو 
روز هم بازيكنان استراحت كنند هم برنامه هايمان را مرور كنيم و 

ان شاء االله در بازى امروز هم مردم كشورمان را شاد خواهيم كرد. 

خبر

شنبه 28 مرداد هفته 2 ليگ برتر انگليس
 ليورپول - كريستال پالاس

 ساعت: 18:30 زنده از شبكه ورزش  

شنبه 28 مرداد هفته 2 ليگ برتر انگليس
استوك سيتى - آرسنال

 ساعت: 21:00 زنده از شبكه ورزش 
 

شنبه 28 مرداد هفته 1 ليگا اسپانيا
 خيرونا - اتلتيكومادريد

 ساعت: 22:45 زنده از شبكه ورزش  

 يكشنبه 29 مرداد هفته 2 ليگ برتر انگليس
 تاتنهام - چلسى

 ساعت: 19:30 زنده از شبكه ورزش 

دوشنبه 30 مرداد هفته 1 ليگا اسپانيا
 ديپورتيوو لاكرونيا - رئال مادريد

 ساعت: 00:45 زنده از شبكه ورزش

دوشنبه 30 مرداد هفته 2 ليگ برتر انگليس
 منچستر سيتى - اورتون

 ساعت: 23:30 زنده از شبكه ورزش

ليگ اروپا - پلى آف
كراسنودار 3 .......................................................... 2 ستاره سرخ بلگراد
 ديناموزاگرب 1  ................................................................. 1 اسكندربو
 باته بوريسوف 1 ................................................................. 1 الكساندريا
 آپولــون 3 ................................................................. 2 ميتيلنــد
 هافنارفيــورذور 1 ................................................................. 2 بــراگا
 واردار 2 ................................................................. 0 فنرباغچــه
 پائــوك  3 ................................................................. 1 استرشــوند
 ويكتوريا پلژن 3 ................................................................. 1 آ.ا.ك لارناكا
 پاناتينايكــوس 2 ................................................................. 3  بيلبائــو
 لودوگورتــس 2 ................................................................. 0  ســودوا
 آژاكــس 0 ................................................................. 1 روزنبــرگ
 آث ميــلان 6 ................................................................. 0 شــكنديا
 كلوب بــروژ 0 ................................................................. 0 آ ا ك يونان
 دمژالــه 1 ................................................................. 1 مارســى
 ويتــورول 1 ................................................................. 3 ســالزبورگ
 لژيا 1 ................................................................. 1 شــريف تيراســپول
 اوســييك 1 ................................................................. 2 آســتريا وين
 پارتيزان بلگراد 0 ................................................................. 0 ويدئوتون
 اورتون 2 ................................................................. 0 هايدوك اسپليت

ميز نتايج

ورزش در سيما
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كاستا: چلسى قيمت 
من را پايين بياورد

اى اس پــى ان: مهاجــم جنجالى 
چلســى از باشــگاهش درخواست 
كرد كه با قــرار دادن قيمت گران بر 
روى او، جلــوى رفتنش به اتلتيكو را 

نگيرند. ديگو كاستا مى گويد: چلســى، من را به چند باشگاه پيشنهاد داده 
اما من موضع خودم را به آن ها كاملا روشن اعلام كرده ام. اگر در برنامه هاى 
ســرمربى تيم جايى ندارم اما بايد بتوانم مقصد را خــودم تعيين كنم. من 
نخواهم گذاشت كه آن ها براى من تصميم بگيرند تا بتوانند پول بيشترى به 
دست بياورند. چلسى بايد كارهايى كه براى اين باشگاه در سه سال گذشته 

انجام داده  ام را مورد توجه قرار دهد.

بارسلونا 
در مذاكره با ليورپول 

براى كوتينيو
گل: با اينكه بسيارى از منابع خبرى 
اعلام كرده بودند كــه ليورپول حتى 
با بارســلونا مذاكره اى مستقيم براى 

فروش فيليپ كوتينيو نداشته اســت، اما مدير اجرايى بارسلونا تاكيد كرد كه 
دو باشگاه در حال مذاكره هستند. روبرت فرناندز مى گويد: ما در حال مذاكره 
با باشگاه ليورپول هســتيم و اصولا در چنين مذاكراتى هر دو طرف احتياج به 
زمان براى رسيدن به آنچه كه برايشــان بهتر است دارند. ما هنوز چندين روز 
براى تمام كردن اين كار وقت داريم و قصد داريم دو بازيكن مدنظر خود را به 

بارسلون بياوريم.

ماتيچ: يونايتد 
بزرگترين باشگاه من 

است
اسكاى اســپورتس: خريد جديد 
منچستريونايتد كه با 40ميليون پوند از 
چلسى به اولدترافورد آمده تاكيد كرد كه 

شياطين سرخ بزرگترين باشگاهى است كه تاكنون در آن بازى كرده است. نمانيا 
ماتيچ مى گويد: مورينيو براى من بسيار مهم است. زمانى كه در بنفيكا بودم، او مرا 
براى چلسى خريد و اكنون نيز كه خواستم به منچستر بيايم او دليل اصلى آمدنم 
بود. در مورد باشگاهى مثل منچستريونايتد هم نياز زيادى به فكر كردن وجود ندارد 
و تصميم گيرى براى من بسيار آسان بود. يونايتد بزرگترين باشگاهى است كه در آن 

حضور داشته ام. چلسى باشگاه بزرگى است اما منچستر، منچستر است.

واكنش 
فدراسيون بسكتبال به 

بى احترامى لبنانى ها
ورزش سه: رئيس فدراسيون بســكتبال از پيگيرى  بى احترامى به 

سرود جمهورى اسلامى ايران توسط لبنانى ها خبر داد. در  ديدار   ايران و 
لبنان در چارچوب مرحله يك چهارم نهايى كاپ آسيا در شرايطى برگزار شد كه 

به جز مسائل فنى بحث هاى حاشيه اى نيز شاگردان مهران حاتمى را تحت تاثير 
قرار داده بود.  ماجرا از اين قرار بود كه تماشاگران لبنانى كه سالن 6 هزار نفرى شهر 
بيروت را پر كرده بودند، در ابتداى بازى و در هنگام پخش سرود ملى جمهورى 
اسلامى سروصدا كرده و شــعارهايى دادند كه اين موضوع ناراحتى شديد 

بازيكنان و مربيان ايرانى را در پى داشــت.  محمود مشحون،  گفت: من 
اين مسئله را از اعضاى تيم ملى شنيدم و قرار شد بلافاصله از طريق 

سفارت ايران اين هنجارشكنى را پيگيرى كنيم و پاسخ 
بى احترامى لبنانى ها را بدهيم. 

جودوكاران 
در انتظار رواديد 

مجارستان
مهر: رقابت هاى جودو قهرمانى جهان در حالى از يكشنبه پنجم 

شهريورماه آغاز مى شــود كه رواديد اعضاى تيم تاكنون صادر نشده 
است.  اين دوره از مســابقات با حضور 794 جودوكار از 135 كشور به 
مدت هشت روز  به ميزبانى مجارســتان در بوداپست برگزار خواهد شد. 
طبق برنامه اعلام شــده هر روز مبارزات يك وزن زنان و يك وزن مردان 
برگزار مى شود و يكشنبه 12 شهريورماه روز پايانى رقابت  هاى بخش 

تيمى انجام خواهد شد. 
تيم ملى كشــورمان با تركيب چهار جودوكار و با هدايت محمد 

منصورى راهى اين رقابت ها خواهد شد. كارهاى اخذ رواديد 
صورت گرفته، ولى تا كنــون رواديد اعضاى تيم از 

سوى ســفارت مجارستان صادر نشده 
است. 

افسوس هاى 
پرتاب گر تيم ملى

ايسنا: على ثمرى ، پرتابگر وزنه گفت : مى خواهم براى 
بازى هاى داخل سالن آسيا آماده شوم، حضورم در رقابت هاى 

جهانى لندن در كنار تيم ملى تجربه خوبى بود.
وى گفت: مى خواهم براى رقابت هاى داخل سالن آسيا آماده شوم و در 
حال  تمرين هستم. بدشانسى من بود كه نتوانستم ركورد ورودى را كسب 
كنم. 33 نفر بوديم و تنها 32 نفر راهى مسابقات مى شدند. اگر تنها يك نفر 
ورودى را نمى آورد من وارد رقابت هاى جهانى مى شدم، اما حضورم در 

كنار تيم ملى در رقابت هاى جهانى تجربه بسيار خوبى بود.
پرتابگر وزنه در پايان در مورد شرايط باشگاه هاى حاضر در ليگ 

نيز، خاطر نشــان كرد: تنها مى گويم دست باشگاه نفت درد 
نكند، اگر نبود خيلى از ورزشكاران باشگاهى نداشتند 

و حمايت هم نمى شدند.
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مت هوملس مدافع بايرن مونيخ، با انتشــار توئيتى 
از پيوســتنش به كمپينى كه خوان ماتــا بازيكن 
منچســتريونايتد براى كمك به نيازمندان با اهداى 
درصدى از حقوق هفتگى خود راه اندازى كرده است، 

خبر داد.

على دايى سرمربى سايپا در اينســتاگرام خود به 
پيروزى تيمش مقابل استقلال واكنش نشان داده و 
با انتشار عكسى سلفى از خود به همراه بازيكنانش 
در رختكن، ايــن پيروزى را بــه «بچه هاى جوان و 

شايسته اش» تبريك گفته است.

ليونل مسى ستاره تيم بارسلونا، در پستى اينستاگرامى 
با انتشار عكسى از شهر بارسلونا به همراه روبانى سياه، به 
حمله تروريستى اخير در اين شهر واكنش نشان داده و 
تاكيد مى كند اكثريت با امثال اوست كه مى خواهند در 

صلح زندگى كرده و از خشونت و تنفر دورى كنند.

در آســتانه بازى پرســپوليس و الاهلى، توئيتر رسمى 
كنفدراسيون فوتبال آسيا (AFC) در توئيتى با انتشار 
عكسى از خوشحالى بعد از گل محسن مسلمان و مهدى 
طارمى، از كاربرانش خواسته كه آن ها هم خوشحالى هاى 

جالب منتخب خود در اين فصل را انتخاب كنند.

بسكتبال كاپ آسيا - لبنان
ساهاكيان: اميدوارم  فيناليست 

شويم
سايت فدراسيون: ملى پوش بسكتبال ايران گفت: 
اميدوارم كه با شكســت دادن كره به فينال برسيم و 

مردم ايران را خوشحال كنيم.
اوشين ساهاكيان پيش از ديدار با كره جنوبى در مرحله 
نيمه نهايى كاپ آسيا اظهار داشت: به نظرم ديدار برابر كره 
جنوبى بسيار دشوارتر از آن چيزى است كه خيلى ها فكر 
مى كنند. كره تيم بسيار خوبى در اين تورنمنت دارد كه 
از ابتداى مسابقات روند رو به رشدى از خودش به نمايش 
گذاشته است. او ادامه داد: آنها گام به گام پيش رفتند و 
توانستند با شكست دادن فيليپين به نيمه نهايى برسند 
و قطعا برابر ما نيز انگيزه بسيار زيادى خواهند داشت. در 
مجموع كار بسيار دشوارى برابر اين تيم داريم و بايد با 

تمركز در دفاع و حمله برنده شويم.
ملى پوش بسكتبال ايران با اشاره به قدرت كره جنوبى 
گفت: كره هميشه جزو چهار تيم نخست آسيا بوده و 
در اين رقابت ها نيز عملكرد خوبى از خودش به نمايش 
گذاشته  است. همه تيم ها زمانى كه برابر ايران به ميدان 
مى آيند انگيزه زيادى دارند و ما بايد مراقب باشيم تا در 
اين مرحله حساس برابر حريف غافلگير نشويم. اين تيم 
هميشه عملكردى منظم داشته، دفاع خوبى دارد و در 
حمله نيز از توان بازيكنان شوت زنش استفاده مى كند. 
به همين خاطر است كه مى گويم قطعا رقابتمان با كره 
دشوارتر از ديدار قبلى خواهد شد. كره تيم زهردارى 
است. وى افزود: به نظرم رمز موفقيت ما در برابر لبنان 
دفاع خوبمان بود كه بايد برابر كره جنوبى نيز همينطور 
باشيم. خيلى خوب شد كه در بازى مرگ و زندگى برابر 
لبنان برنده شديم و حالا بازيكنان با انگيزه و اعتماد به 
نفس بسيار بيشترى برابر كره جنوبى حاضر مى شوند. 
اميدوارم كه با شكســت دادن كره به فينال برسيم و 

مردم ايران را خوشحال كنيم.
ســاهاكيان تصريح كرد: بازيكنان جوان تيم، انگيزه 
بسيار زيادى دارند. حتى انگيزه آنها نسبت به ما بيشتر 
است و مى خواهند خودشان را نشان دهند. آنها براى 
نخستين بار است كه چنين فضايى را تجربه مى كنند 
و در اين فشــار روانى جزو بازيكنان اصلى وارد زمين 

مى شوند كه در دفاع و حمله خيلى خوب بودند. 



 جامعه/ محبوبه علی پور 
بنابر آخرین گزارش شورای جهانی 
ســفر، درحال حاضر سهم صنعت 
گردشــگری درتولید ناخالص جهان 7/6 درصد 
براورد می شــود کــه جایگاه چهارم مشــارکت 
درتولید ناخالص دنیــا را به خود اختصاص داده 
اســت. این درحالی است که با وجود برنامه های 
مختلف در زمینه تقویت گردشگری هنوز کشور 
ما با چالش های متعددی مواجه است که بخشی 
از آن ها به ضعف درزیر ساخت ها مربوط می شود.

احمد اصغری، رئیس کمیسیون گردشگری اتاق 
بازرگانی ایران با اشاره به اینکه گرچه در گزارش 
رقابت پذیری جهانی کشور ما از نظر زیرساخت ها 
نسبت به شاخص های مدیریتی وضعیت بهتری 
دارد، می گوید: در حــال حاضر مدیریت و بهره 
بــرداری بهینه از زیرســاخت ها و تأسیســات 
گردشگری از چالش های مهمی است که می توان 
آن را در ابعاد مختلف تقاضا و بازار، مالی، عملیاتی 
و مدیریتــی مطرح کرد؛ چراکه بهــره برداری و 
مدیریت بهینه تأسیســات موجود می تواند برای 
توســعه ظرفیت های آتی نیز مؤثر باشــد. البته 
ازموارد قابل تأمل دراین زمینه توزیع نامناســب 
زیرساخت ها در مناطق مختلف کشور و متناسب 
نبودن نوع تأسیسات با نیازهای بازار تقاضاست، 
چنان که موجب شده تطابق کافی بین ظرفیت ها 

و نوع آن ها با نیاز بازار وجود نداشته باشد. 
دکتــر احمدروســتا، با اشــاره بــه اینکه طرح 
چالش های گردشگری و زیر ساخت های آن مقوله 
تازه ای نیســت، می افزاید: از جدی ترین مسائل 
دراین حوزه شــفاف نبودن چشم انداز، نداشتن 
راهبرد مشخص و تغییر مکرر مدیران و متولیان 
این حوزه اســت که نتیجه آن اجرایی نشــدن 
برنامه های جامع می باشــد. همچنین غفلت از 
بازاریابی غیر حرفه ای در حوزه گردشگری داخلی 
وخارجی برای آگاه سازی وجلب توریسم وضعف 
در برندسازی نیز ازمواردی است که نیاز به بررسی 
وبازنگری دارد. نکته دیگر اینکه باید برآموزش و 
تربیت نیروی انسانی کارامد دراین زمینه توجه 
کرد؛ چرا که گردشگران آینده بسیار هوشمند و 

پرتوقع بوده و بسادگی تأثیر پذیر نخواهند بود.

 روزهای کم فروغ بخش خصوصی
ازچالش های حوزه گردشــگری ردپای کمرنگ 

بخش خصوصی درآن است.
دکتر رضا شــیران خراســانی، نماینده مجلس 
شورای اسلامی با تأکید بر اینکه دولت باید بین 
تصدیگری و تولیگری مرزی قائل شــود، چنان 

که خــودش کار تولیگری را انجــام دهد و کار 
تصدیگری را به مردم واگذار کند، به گزارشــگر 
ما می گوید: در صنعت گردشــگری اغلب شاهد 
تصدیگــری متولیان امر هســتیم. به طوری که 
بخش خصوصی عرصه کمتــری برای حضور و 
رقابت پیدا می کند. همچنین از تنگناهای موجود 
در حوزه زیر ســاخت های ایــن صنعت قوانین 
ومقررات موجود اســت که درقالب ها وشــرایط 
مختلف نظیر قوانین مالیاتی و یا بانکی عرصه را 

برای فعالان تنگ می کند.
اصغری نیز درایــن باره اظهــار می کند: دولت 
در توسعه زیرســاخت ها همانند ایجاد قوانین و 
مقررات تســهیل کننده و بهبود فضای سرمایه 
گــذاری می تواند به جلب ســرمایه گذار بخش 

خصوصی کمک کند. 
البته مشــارکت بخش خصوصی نیز در توسعه 
زیرساخت ها اثرگذاراســت. همچنین در برخی 
زمینه ها هم که بخش خصوصی تمایل کمتری 
برای ورود دارد یا هزینه های اولیه بالاست، بویژه 
در زمینه زیرســاخت های دسترســی و توسعه 
فرودگاه هــا و مانند آن، دولت می تواند به صورت 
مقطعی و در کوتاه مدت ســرمایه گذاری کرده 
و در میان مــدت و بلندمدت زمینه های حضور 
بخش خصوصی را فراهم کند. رئیس کمیسیون 
گردشگری اتاق بازرگانی ایران می افزاید: با توجه 
به نقش دولت در حل موضوع تبادل بین المللی 
پول تغییر در سیاســت ها به ارتقــای مراودات 
بین المللی بســیار کمک می کند. البته در این 
خصوص تلاش هایی صورت گرفته که می توان 
به تفاهمنامه ای که بین بانک سپه و یک شرکت 
خصوصی ایرانی و یــک بانک در پاریس منعقد 
شده اشاره کرد؛ اما این حرکت با توجه به وسعت 
ظرفیت گردشگری کشور و نیاز آن بسیار ضعیف 
و مقدماتی اســت. دولت همچنان باید با کاهش 

بروکراسی اداری نقش تسهیلگر داشته باشد.
دکتر روســتا، صاحبنظــردر حــوزه تبلیغات 
واســتراتژیک بــا اشــاره به ضــرورت توجه به 
سرمایه گذاری های بخش خصوصی وحمایت از 
آن ها تأکید می کند: برخی از موانع بازدارنده در 
رشد گردشگری امور سرمایه گذاری و مدیریتی 
اســت که با ارتباط نزدیک با فعالان گردشگری 
می توان آن ها را شناسایی و برای برطرف کردن 
آن ها گام های اجرایی برداشت. این درحالی است 
که بسیاری از حمایت ها تنها در قالب شعارها و 
وعده ها مانــده و تحقق نیافته اند. بهترین عاملی 
که می تواند این نکته را تأیید کند نظر ســنجی 
از فعالان این حوزه اســت که بارها در سال های 

گذشته به آن ها قول حمایت وتسهیلات داده شده 
اما درمعنای واقعی کمتر مورد توجه قرار گرفته اند. 
به طوری که فعالان این حــوزه بیش از آنکه از 
کمک های متولیان گردشگری بهره ببرند، تنها 
خود را باگفته ها و وعده های مسئولان این حوزه 

دل خوش کرده اند.

 بی توجهی به بومی سازی
توجه به تفاوت های بومــی و اقلیمی در اجرای 
سیاســت ها و برنامه های توســعه ای از مسائل 
حائز اهمیت در جهان امروزاســت اما درعرصه 
گردشگری کشــور ما این قضیه تا چه حد نمود 

پیدا کرده است؟

احمد اصغری با اشــاره بــه نقش آفرینی بخش 
خصوصی دراین زمینه می گوید: در حال حاضر 
در مناطق مختلف کشور سرمایه گذاران محلی و 
بخش خصوصی تأسیسات گردشگری مختلفی 
متناســب با الگوهای بومی منطقه در قالب بوم 
کلبه ها ایجــاد می کنند اما عموم این ســرمایه 
گذاران در زیرساخت های گردشگری در مناطق 
مختلف کشور ســرمایه گذاران خردی هستند 
که از توان مالی بســیار زیاد، واحدهای تحقیق 
و توســعه، مدیریت و بازاریابی برخوردار نیستند 
و به هدایت و سیاســتگذاری تســهیل کننده و 
حمایتگر نیاز دارند. وی همچنین تأکید می کند: 
سیاست های کنونی نیاز به دگرگونی اساسی در 
تشویق سرمایه گذاری در حوزۀ گردشگری دارد. 
تشویق تنها به معنای ارائه معافیت ها نیست، بلکه 
تسهیل در صدور مجوزها و حذف قوانین موازی و 

مزاحم اهمیت بالاتری در توسعه دارد.
 یکی از ایرادات سیاست های فعلی نیز به ضعف 
درنگاه متولیان امر به اقلیم و ظرفیت های بومی 
کشور است. درحالی که برای کشور ما که دارای 
فرهنگی متنوع و غنی اســت باید استانداردهای 
توسعه ای در مناطق مختلف تفاوت داشته باشد؛ 
زیرا توســعه بدون در نظر داشتن ظرفیت های 
بومــی، محلی و ویژگی هــای اقلیمی، منجر به 
پدیده ای ضد توسعه ای می شود. در واقع هرگونه 
اقدام بدون در نظر داشتن شرایط و ضروریات آن 
منطقه و تطابق با نیازهای فرهنگی، اقتصادی و 

محیطی آن منطقه موجب بروز خســارت هایی 
می شود. 

 راه پرسنگلاخ قوانین 
به اعتقاد بسیاری از صاحبنظران قوانین موجود، از 
موانع توسعه صنعت گردشگری در کشور ماست.

رئیس کمیســیون گردشــگری اتاق بازرگانی 
ایران نیــز درخصوص نقش قوانیــن درتقویت 
زیرساخت ها خاطرنشان می کند: قوانین و مقررات 
و سیاست هاي گردشگري خود از زیرساخت هایي 
هستند که مي توانند توسعه این بخش را تسهیل 
کنند. براســاس گزارش وضعیــت نهادي بانک 
جهاني یکي از چالش هاي فضاي کسب و کار در 
ایران قوانین و مقررات هســتند. چنان که اسناد 
کلان و برنامه هاي توســعه ای، قوانین و مقررات 
دولت و مجلس مي تواند به بهبود فضاي کســب 
و کارهاي مرتبط با زیرســاخت ها کمک کرده و 
حمایتگر آن باشــد. به هرروی با توجه به ابعاد و 
درساحت های  قوانین  گردشــگری،  گستردگی 
مختلف این حوزه همانند امور پولی و بانکی، بیمه، 
ساخت و ساز، قضایی، حتی موضوعات اجتماعی 
و صادرات و واردات اثرگذار است. بنابراین غفلت 
در این زمینه می تواند آسیب زا باشد ولی باید به 
موازات توسعه کشــور، نظام اصناف و نهادهای 
مدنی در این خصوص تقویت شــوند که وظیفۀ 
نظارتی مناسب را بر عملکرد دولت و سایر قوا در 
خصوص موضوع گردشگری به خوبی انجام دهند.

مشکلات صنعتی که جایگاه چهارم مشارکت درتولید ناخالص دنیا را دارد

قوانینی که ترمز قطار گردشگری را می کشد
شنبه 28 مرد اد  1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :

برخــی از موانع بازدارنده در رشــد 
گردشــگری امور ســرمایه گذاری و 
مدیریتی اســت که با ارتباط نزدیک 
با فعالان گردشــگری می توان آن ها 
را شناســایی و بــرای برطرف کردن 
آن هــا گام هــای اجرایی برداشــت. 
ایــن درحالی اســت که بســیاری از 
حمایت هــا تنها در قالب شــعارها و 

وعده ها مانده و تحقق نیافته اند

معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی تشریح کرد
شناسایی 100 هزار کارگر ساختمانی قلابی

ایسنا: معــاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی گفت: سال گذشته 
100 هزارفرد مدعی کارگر ساختمانی را شناسایی کردیم که کارگر 
ساختمانی نبودند. محمدحسن زدا افزود: همچنین 70 هزار نفر را هم 
در بیمه قالیبافان شناسایی کردیم که قالیباف نبودند و آن ها را از این 

فهرست حذف کردیم.
وی با اشــاره به اینکــه اخیراً برنامه مهم دیگری با عنوان بازرســی 
الکترونیک اجرا شــد، گفت: بازدیدهای میدانی و خیابانی را تعطیل 
کرده ایم و دیگر به سمت بازرسی سیستمیک رفته ایم. بر این اساس 

ممکن است با بیمه شده تماس بگیریم و راستی آزمایی کنیم.
زدا ادامه داد: چرا باید شخصی که 600 میلیارد تومان تسهیلات بانکی 
گرفتــه و یا 250 خودروی گرانقیمت دارد، بیمه کارگر ســاختمانی 
باشد؟ ما بدون آنکه بخواهیم قدرت نمایی کرده و از قوه قهریه خود 
استفاده کنیم، اقدام می کنیم و بیمه افرادی را که مستحق دریافت آن 

نیستند قطع می کنیم.
وی درباره شرایط کارگران ساختمانی برای برخورداری از بیمه گفت: 
یک کارگر ساختمانی باید دارای کارت مهارت از فنی و حرفه ای باشد 
و انجمن صنفی اشتغال او را تأیید کند. بر خلاف گذشته رابطه کارگر 
با پروانه ساختمانی برای پوشش بیمه ای را قطع کرده ایم. سال گذشته 
سامانه پنجره رفاهی دولت دایر شد و بیمه شدگان ساختمانی ملزم به 
ثبت نام در آن شدند. امر شناسایی و تأیید اشتغال کارگران را هم به 

انجمن صنفی آن ها محول کردیم.

رئیس سازمان حج و زیارت:
هیچ زائر ایرانی از جده با اتوبوس روباز به مکه 

عزیمت نمی کند
 مهر: رئیس سازمان حج و زیارت 
گفت: از این به بعد هیچ زائر ایرانی 
از جده با اتوبــوس روباز به مکه 

مکرمه عزیمت نمی کند.
حمید محمدی در جمع مسئولان 
و  مجموعه  مدیــران  ســتادی، 
در  مســتقر  کاروان های  مدیران 
منطقه یک شــهر مکه، تصریح 

کرد: به دلیل گرمای هوا تمهیداتی اندیشیده شده که ضمن رعایت 
جوانب مسائل شرعی زائران ورودی جده، به هیچ وجه از اتوبوس های 
روباز یا در اصطلاح »مکشوف« برای انتقال هموطنان به میقات جحفه 

و سپس مکه مکرمه استفاده نشود.
وی با اشاره به گلایه برخی زائران از نوع بازرسی در بعضی فرودگاه های 
ایران گفت: مســئله را به مراجع ذی ربــط اعلام کرده ایم و اطمینان 

می دهم که با جدیت پیگیری خواهیم کرد.
عملیــات انتقال ۸6 هزار و 500 زائر ایرانی به ســرزمین وحی که از 
۸مردادماه از طریق 20 ایستگاه پروازی آغاز شده است، تا سوم شهریور 

ماه ادامه خواهد یافت.

یک مدیر شرکت مخابرات ایران:
قبض های کاغذی تلفن ثابت حذف می شوند

مشتریان  امور  معاون  ایســنا: 
شــرکت مخابرات ایران با اشاره 
بــه اعلام صورت حســاب قبض 
یک ماهه از مرداد و حذف قبوض 
کاغذی تلفن ثابت تا پایان سال، از 
مشوق هایی برای کسانی که قبض 

خود را بدون صورت حســاب و به صورت مستقیم پرداخت می کنند، 
خبر داد.

داوود زارعیان با تأکید بر خدماتی برای جلب رضایت مشتریان بویژه 
در حــوزه تلفن ثابــت، گفت: اعلام صورت حســاب قبض یک ماهه 
یکی از اقدام ها اســت و از ماه مرداد صورت حساب یک ماهه خواهیم 
داشت. حذف قبوض کاغذی در یک فرایند هشت ماهه در کشور نیز 
از اقدام های دیگر اســت. افزایش کانال های ارسال و دریافت صورت 
حســاب از اکنون شروع شده بدین ترتیب تا آخر سال قبض کاغذی 

حذف می شود.
وی اظهار کرد: در حــوزه تعرفه گذاری تلفن ثابت یک ظلم تاریخی 
و بی عدالتی رخ داده اســت. در صورتی کــه مردم برای تلفن همراه 
دقیقــه ای 60 تومان پول می دهند، این هزینه برای تلفن ثابت چهار 
تومان است اما با آن مشکل دارند، در حالی که ایجاد و نگهداری تلفن 
ثابت دشوارتر است. بنابراین باید توجه داشت برای تلفن ثابت گرانی 
اتفاق نمی افتد اما مســئولان ارتباطاتی کشور اگر بخواهند به توسعه 

ارتباطات فکر کنند باید حداقل ها را در نظر بگیرند.

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس عنوان کرد
برای ساماندهی متکدیان هیچ قانونی وجود 

ندارد 
خانه ملت: نایب رئیس کمیسیون 
اجتماعی مجلس گفت: سازوکاری 
برای شناسایی متکدیان نیازمند 
و افراد غیــر درحال حاضر وجود 
ندارد. مسعود رضایی گفت: برای 
ساماندهی متکدیان هیچ قانونی 
در حال حاضروجود ندارد؛ اما اگر 
عمل متکدیان به اقدام های خلاف 

منجر شــود، می توان ازقوانین دیگری این افراد را به عنوان مزاحم و 
دخالت درنظم عمومی جمع آوری کــرد. وی افزود: اگر این افراد به 
دلیل فقر مالی و ناتوانی تکدیگری می کنند باید همانند اقشار آسیب 
پذیر تحت حمایت دستگاه هایی مانند بهزیستی و کمیته امداد قرار 
گیرند. وی گفت: برخی متکدیان از این کار به عنوان یک شغل و آن 

هم به شکل موروثی استفاده می کنند.
وی با بیان اینکه دولــت باید برای تصویب قانون برای جمع آوری و 
مقابله با تکدیگری لایحه به مجلس ارسال کند،افزود: باید با مجوزهای 
قانونی اقدام به جمع آوری متکدیان کرد،همچنین باید از تشکیلات 
و ساختاری درشناسایی افراد نیازمند تکدیگری استفاده کرد؛ ضمن 

اینکه باید برای متخلفان نیز جرائم سنگین درنظرگرفت.

خبر

جامعه/ مریم احمدی شــیروان: کودکان، زندانیِ حبس 
مادرانشــان هســتند. طبق آخرین آمار اعلام شده توسط 
مدیرکل امور کودکان، نوجوانان و خانواده سازمان بهزیستی 
کشــور هم اکنون حدود 2300 کودک زیر دو سال به دلیل 
زندانــی بودن والدین خود در زندان به ســر می برند. محمد 
نفریه می گوید: کودکان بالای 2 سال، باید به بهزیستی کشور 
واگذار شوند و همچنین کودکان زیر دو سال که رابطه عاطفی 

با مادر دارند باید تا خروج از دو سالگی در زندان بمانند.

  زندان برای کودکان ناامن است
رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شــهر تهران در این باره 
به خبرنگار ما می گوید: در بازدیدهایی که ســه سال پیش 
از زندان زنان داشتم، عنوان کردم که محیط زندان برای این 
کودکان مناسب نیست. در زندان زنان، مجرمان به لحاظ جرم 
تفکیک نشده اند و در هر بند، افراد متعدد با جرایم مختلف 
در کنار هم به سر می برند. در این میان هستند مادرانی که 

کودکان زیر دو ســال دارند و ممکن است کودک در معرض 
آسیب و خطر قرار گیرد.

فاطمه دانشور که پیشنهاددهنده طرح تأسیس مهد کودک 
در زندان هاســت، اضافــه می کند: طبق قانــون کودکان تا 
دوسالگی باید در کنار مادرانشان باشند، اما شرایط حاکم در 
زندان برای کودکان آسیب زا ست. کودکان بهتر است حداقل 
ساعت هایی را دور از محیط زندان سر کنند. حتی برای اقامت 
شبانه نیز بهتر است ترتیبی در زندان ها اتخاذ شود که مادر و 

کودک جدا از بند زنان باشند.
دانشور تأکید می کند: من مدافع ایجاد و ساخت مهدکودک 
در زندان ها هســتم و کاملاً از این موضوع دفاع می کنم. چرا 
کــه آن را جزو ضروریات زندان ها می دانم. ضروریاتی که هم 
خیرین می توانند در آن ورود پیدا کنند، هم قوه قضاییه باید 

در این خصوص تصمیم بگیرد و آن را اجرایی کند.
این فعال اجتماعی در ادامه می گوید: محیط فیزیکی زندان 
به لحاظ نور، ابعاد پنجره ها و کلاً فضای فیزیکی، برای کودک 

دلچسب و شاد نیست. از آنجا که فضا مانند خاطره در ذهن 
کودک باقی  می ماند، نیاز است حداقل برای ساعاتی کودکان 

از این محیط بی نشاط جدا شوند.
رئیس کمیســیون فرهنگی شورای شــهر تهران به بازدید 
اخیرش از زندان زنان اشاره کرده می گوید: در بندها از نوزاد 
چند روزه تا بچه ای که تازه راه رفتن یاد گرفته است، در کنار 
مادرانشان دیده می شوند. در صورتی که به نظر می رسد باید 

بند مادر و کودک از بند زنانِ تنها، تفکیک شده باشد.

  نیاز به کمک خیرین
مؤسس و مدیرعامل خیریه مهرآفرین به لزوم حمایت بیشتر 
از زنان زندانی اشاره کرده، می افزاید: نیاز است که از مادران 
زندانی، بخصوص آن ها که فرزندانی بیــرون از زندان دارند 
حمایت بیشتری شود. لازم است که سازمان های مردم نهاد و 
داوطلبانی که درصدد تأسیس خیریه و انجام کار خیر هستند 

به حل این مشکل کمک کنند.
دانشور به نبود آگاهی رسانی از این مشکلات در کشور اشاره 
می کند و می گوید: یکی از ایرادهایی که به سیستم قضایی 
کشور وارد است، نبود اطلاع رسانی است. مسئولان با مردم و 
خیرین، بصورت شفاف و عیان مشکلات را مطرح نمی کنند و 
از آنجا که مردم بی اطلاع هستند، کاری هم انجام نمی دهند. 

در صورتی که نیاز به این همه احتیاط نیســت، چرا که این 
مشکلات پدیده هایی جهانی اســت. در دنیا کشوری سراغ 
نداریم که زن زندانی یا مادر زندانی نداشته باشد و همه با این 

معضل دست به گریبانند. 
بی شک اگر ســال ها پیش از این، خیرین ضرورت تأسیس 
مهدکودک در زندان را می دانستند، امروز هیچ زندانی بدون 

مهد در کشور وجود نداشت.
وی در پایــان می گوید: کودک به دلیل جُــرم مادر باید در 
زندان باشد. این وظیفه ماست که شرایط را به سمتی ببریم 
تا حضور کودک در کنار مادر و دیگر زنان زندانی با کمترین 

هزینه باشد.

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر تهران در گفت و گو با قدس:

تأسیس مهد کودک در زندان ها یک نیاز اجتماعی است

 عضو هیئت رئیسه مجلس: یک مسئول در وزارت آموزش و پرورش خبر داد رئیس جامعه تورگردانان ایران: سرپرست حجاج ایرانی:

نیترات و آرسنیک آب زمزم کمتر 
از حد مجاز است

سفر آمریکایی ها به ایران متوقف 
نشده است

احتمال استفاده حق التدریسی از 
پذیرفته شدگان آزمون استخدامی

شورای عالی بیمه باید به وزارت 
بهداشت منتقل شود

فارس: سرپرســت حجاج ایرانی اظهار داشــت: زائری که 
می خواهد میهمان خدا شود لباس های فاخر و زینتی را از 
تــن خارج و لباس احرام به تن می کند، لباســی که در آن 

گناه نکرده است.
حجت الاسلام و المسلمین قاضی عسکرهمچنین بشدت 
از فضاســازی های منفی علیه حج که هنوز هم ادامه دارد، 

انتقاد کرد.
وی با اشاره به اینکه مطالب منفی منتشر شده در خصوص 
آب زمزم بدون داشــتن اطلاعات کافی مطرح شده است، 
گفت: در روایت داریم آب زمزم بهترین آب روی زمین است 
و بررسی ها نشان داده که نیترات و آرسنیک موجود در آن 

نیز کمتر از حد مجاز است. 
سرپرست حجاج ایرانی با اشاره به اینکه هنوز هم این گونه 
توطئه ها و شــیطنت ها وجود دارد، ابــراز امیدواری کرد با 
همکاری زائران، امسال بهترین حج برگزار شود و حجاج در 

پایان این سفر معنوی با سلامت کامل به کشور بازگردند.
وی از زائران خواســت تا در حرمین شریفین برای برطرف 
شدن فتنه از کشورهای اسلامی، پیروزی ملت فلسطین و 
دفع خطرات و خنثی شدن توطئه هایی که جهان اسلام را 

فرا گرفته است، دعا کنند.

ایسنا: »سفر گردشگران آمریکایی به ایران متوقف نشده و 
وزارت خارجه کشورمان روند پیشین خود را در صدور ویزا 

برای اتباع این کشور تغییر نداده است.«
رئیس جامعه تورگردانان ایران درباره  ادعای وزارت خارجه 
آمریکا درباره  صادر نشدن ویزا برای شهروندان آمریکایی از 
سوی ایران، گفت: وزارت خارجه ایران با وجود همه  تهدیدها 
و اقدام هــای خلاف برجــام که دولت آمریــکا انجام داده، 
واکنشی در بخش ســفر اتباع این کشور بویژه گردشگران 
آمریکایی به ایران نداشته و همان رویه پیشین را حفظ کرده 

است.
وی افزود: تا کنون هیچ یک از شرکت های گردشگری برای 
تقاضای ســفر آمریکایی ها به ایران با رد درخواست مواجه 
نشــده اند. وزارت خارجه کشورمان به همه تقاضاها پس از 
بررســی مدارک و طی فرایند مربوطه، پاســخ مثبت داده 
است و تا کنون هیچ گزارش منفی در این باره از آژانس های 

گردشگری نداشته ایم.
هرچنــد »پورفرج« اعلام کرد که فرایند صدور ویزای ایران 
برای شــهروندان آمریکایی زمان بر شده، اما تأکید کرد که 
این به معنی سختگیری بیشــتر و یا دادن پاسخ منفی به 

درخواست های اتباع این کشور نیست.

 مهر: معاونت توســعه مدیریت و پشتیبانی وزارت آموزش  
و پرورش از احتمال به کارگیریِ پذیرفته شــدگان آزمون 
اســتخدامی وزارت آموزش و پرورش در مهرماه به صورت 

حق التدریس خبر داد.
حســین فرزانه اظهار کرد: امســال تعداد ۸200 سهمیه 
استخدامی نیروی انسانی به وزارت آموزش و پرورش داده اند.

وی بیان کرد: پیش بینی می کنیم نیمه اول شــهریورماه 
آزمون استخدامی برگزار شود.

فرزانه ادامه داد: احتمال دارد در سال تحصیلی جدید 97-
96 از مهر سال جاری از پذیرفته شدگان آزمون استخدامی 

سال گذشته استفاده کنیم.
معاون مدیریت توسعه و پشتیبانی وزارت آموزش و پرورش 
تصریح کرد: با کمبود نیروی انسانی بویژه در دوره ابتدایی رو 
به رو هستیم؛ بنابراین درصددیم تا از این پذیرفته شدگان 

استفاده کنیم.
فرزانه گفت: اگر پذیرفته شدگان بتوانند پایه های اصلی دوره 
را بگذرانند حکم آنان صادر می شود، البته آنان به صورت حق 

التدریس به کار گرفته می شوند.
فرزانه تصریح کرد: طبق قانون بایدپذیرفته شدگان آزمون 

استخدامی یک سال دوره مهارتی را بگذرانند.

خانه ملت: عضو هیئت رئیســه مجلس با تأکید براینکه 
نیازی به تصویــب قانون جدید با هــدف تجمیع منابع 
بیمه ای وجود ندارد،گفت: دولت طبق سیاست های ابلاغی 
حوزه سلامت، تجمیع منابع بیمه ها را دردستور کار قرار 

دهد.
اکبر رنجبــرزاده گفت: منابع بیمه هــا باید دریک نقطه 
تجمیع پیدا کند، بنابراین در جدایی صندوق های بیمه ای 
هیچ مشکلی وجود ندارد؛ اما منابع پایه سلامت در اختیار 
هر صندوقی متناســب با بیمه شدگان باید دریک نقطه 
تجمیع شــود، بنابرایــن باید سیاســتگذار و مدیرمنابع 
درحوزه ســلامت متناســب با منابع، خرید خدمت های 

خدمت را از بیمارستان ها و بخش خصوصی انجام دهد.
وی افــزود: بنابراین تجمیع بیمه ها یــک ضرورت انکار 
ناپذیربــوده و درحال حاضر همــه صندوق های بیمه ای 
موجود باید پایه ســلامت را درحوزه بهداشــت و درمان 
بپردازنــد، از این رو تجمیع منابع بیمه ای باید پیگیری و 

عملیاتی شود.
عضو هیئت رئیسه مجلس، تأکید کرد: رئیس جمهور باید 
براساس سیاست های ابلاغی رهبر معظم انقلاب، شورای 

عالی بیمه را به وزارت بهداشت منتقل کند.
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